
Strona 1 z 62 
 

Darłowo, dnia 30 czerwca 2022 roku 
 
 
BR.0002.7.2022   
 
 

Protokół Nr LII/2022 

z LII sesji (absolutoryjnej) Rady Gminy Darłowo VIII kadencji 

z dnia 30 czerwca 2022 roku 

pod przewodnictwem 

Pana Henryka Ignatowicza – Wiceprzewodniczącego  

Rady Gminy Darłowo 
 

Sesja odbyła się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Darłowo. 
Wiceprzewodniczący rozpoczął obrady sesji o godzinie 1100, a zakończył o godzinie 1410. 
 

 

Na ustawowy stan 15 Radnych w chwili rozpoczęcia w sesji uczestniczyło 12 Radnych, co 
stanowi kworum pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał. 

Radny Waldemar Bonk – był nieobecny, usprawiedliwiony. 
Radny Robert Ciszek – był nieobecny, usprawiedliwiony. 
Przewodniczący Rady Grzegorz Hejno – był nieobecny usprawiedliwiony.  
 
/Lista obecności Radnych na posiedzeniu LII sesji Rady Gminy Darłowo VIII kadencji w dniu 30 czerwca 2022 
roku stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu/ 
 
W sesji udział wzięli również Sołtysi Sołectw Gminy Darłowo. 
/Lista obecności Sołtysów stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu/ 
 

Pan Radosław Głażewski – Wójt Gminy Darłowo; 
Ponadto w sesji udział wzięli: 

Pani Violetta Kolanek – Skarbnik Gminy Darłowo; 
Pani Anna Szynkowska-Borkowska – Sekretarz Gminy Darłowo; 
Pani Anna Zatorska – Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Darłowie; 
Pani Izabela Sielska – Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i 
Rolnictwa; 
Pan Rafał Kunysz – Kierownik Referatu Inwestycji, Infrastruktury Technicznej i Gospodarki 
Przestrzennej;  
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Pan Tomasz Gondek – Prezes Gminnego Zakładu Użyteczności Publicznej Sp. z o. o. w 
Krupach; 
Pani Joanna Stępień – Radca Prawny;  
Pan Marceli Lichacy – Dyrektor Centrum Sportów Wodnych w Dąbkach; 
Pani Ewelina Trościńska – Kierownik Dziennego Domu Senior Plus w Wiekowie;  
Pani Dorota Dąbska – Dyrektor Gminnej Biblioteki Publicznej w Domasławicach;  
Pan Mieczysław Kawa – Mieszkaniec Gminy Darłowo. 
/Lista obecności zaproszonych gości stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu/ 
 
Pan Henryk Ignatowicz Wiceprzewodniczący Rady Gminy Darłowo przystąpił do powołania 
sekretarza obrad dzisiejszej sesji. 
Na Sekretarza obrad powołano Radnego Wiesława Moskwę. 
W głosowaniu wzięło udział 12 Radnych, głosując: 
11 głosów za, 
0 głosów przeciw, 
1 głos wstrzymujący. 
 
Na protokolantkę pan przewodniczący powołał panią Iwonę Kowalską. 
 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
 

Ustalenie  porządku obrad. 
Ad.2.  

 
Pan Wiceprzewodniczący przypomniał, że proponowany porządek obrad radni otrzymali 
wraz                        z zawiadomieniami na dzisiejszą sesję.  
 
/Proponowany porządek obrad Radni otrzymali wraz z zawiadomieniami na LII Sesję Rady Gminy Darłowo. 
Porządek obrad wraz z zawiadomieniem stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu/ 
 
Pan Wiceprzewodniczący poinformował radę, że przed sesją na podstawie art. 20 ust. 5 
ustawy o samorządzie gminnym otrzymał od Wójta Gminy Darłowo wniosek o 
wprowadzenie do porządku obrad kolejnych projektów uchwał. 

/Wniosek o wprowadzenie uchwał do porządku obrad stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu/ 
 
Pan Wiceprzewodniczący zapytał czy są jeszcze wnioski do porządku obrad?  
 
Nikt wniosków nie zgłosił.  
 
Wobec braku kolejnych wniosków Wiceprzewodniczący przystąpił do głosowania nad 
wprowadzeniem do porządku obrad sesji zgłoszonych projektów uchwał. 
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Na podstawie wyników głosowania Wiceprzewodniczący Rady Gminy Darłowo stwierdził, 
że za wprowadzeniem do porządku obrad projektu uchwały w sprawie zmian w 
budżecie Gminy Darłowo na 2022 rok; Druk Nr 17/2022LII było  
12 głosów za, 
0 głosów przeciw i 
0 głosów wstrzymujących,  
czyli projekt uchwały został wprowadzony do porządku obrad sesji.    
 
 
Na podstawie wyników głosowania Wiceprzewodniczący Rady Gminy Darłowo stwierdził, 
że za wprowadzeniem do porządku obrad projektu uchwały w sprawie zmiany 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Darłowo na lata 2022-2029; Druk Nr 18/2022LII 
było  
12 głosów za, 
0 głosów przeciw i 
0 głosów wstrzymujących,  
czyli projekt uchwały został wprowadzony do porządku obrad sesji.    
 
 
Na podstawie wyników głosowania Wiceprzewodniczący Rady Gminy Darłowo stwierdził, 
że za wprowadzeniem do porządku obrad projektu uchwały w sprawie udzielenia 
pomocy finansowej powiatowi sławieńskiemu w roku 2022 na organizację publicznego 
transportu zbiorowego; Druk Nr 19/2022LII było  
12 głosów za, 
0 głosów przeciw i 
0 głosów wstrzymujących,  
czyli projekt uchwały został wprowadzony do porządku obrad sesji.    
 
Porządek obrad po zmianach przedstawia się następująco: 
 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2022 rok. 
Druk Nr 17/2022LII 

Punkt 28 otrzymuje brzmienie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Darłowo na lata 2022-2029. Druk Nr 18/2022LII 

Punkt 29 otrzymuje brzmienie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej powiatowi 
sławieńskiemu w roku 2022 na organizację publicznego transportu zbiorowego.                                    
Druk Nr 19/2022LII 

Punkt 30 otrzymuje brzmienie: 

Wolne wnioski i zapytania. 
Punkt 31 otrzymuje brzmienie: 

Punkt 32 otrzymuje brzmienie: 
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Zakończenie sesji. 

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem proponowanego porządku obrad ze zmianami: 
 
W głosowaniu udział wzięło 12 radnych głosując: 
12 głosów za przyjęciem porządku obrad sesji wraz ze zgłoszonymi zmianami, 
0 głosów przeciw,  
0 głosów wstrzymujących.  
 
Pan Wiceprzewodniczący na podstawie wyników głosowania stwierdził, że porządek sesji 
został przyjęty wraz ze zgłoszonymi zmianami. 
 
Na tym punkt zakończono. 
 
 
 

Przyjęcie protokołów:  
Ad. 3.  

z XLIX sesji Rady Gminy Darłowo z dnia 22 kwietnia 2022 roku,  
z L sesji Rady Gminy Darłowo z dnia 27 maja 2022 roku,  
z LI sesji Rady Gminy Darłowo z dnia 6 czerwca 2022 roku. 
 
Protokoły były wyłożone do wglądu w Biurze Rady. Nikt nie zgłosił uwag do protokołów, 
wobec czego Wiceprzewodniczący poinformował, że Przewodniczący Rady Gminy Darłowo 
podpisał protokoły bez uwag.  
 
Na tym punkt zakończono. 
 
 
 

Informacja Wójta Gminy Darłowo o działalności w okresie między sesjami wraz                        
z podaniem aktualnej sytuacji finansowej Gminy Darłowo. 

Ad. 4. 

 
Pan wójt powiedział, że powitał wszystkich obecnych na dzisiejszej troszeczkę innej 

jak zawsze sesji Rady Gminy Darłowo. W okresie od 22 kwietnia do 30 czerwca 2022 roku 
Wójt odbył bardzo wiele spotkań i podpisał wiele umów. Sprawozdanie szczegółowo opisane 
oczywiście jest w formie papierowej. Z przedmiotowym sprawozdaniem można się zapoznać 
w Biurze Rady.  

 
Jedne z najważniejszych spotkań odbyło się w dniu 13 maja 2022 roku. Było to 

spotkanie Wójta z Panem Tomaszem Sobierajem Wicemarszałkiem Województwa 
Zachodniopomorskiego podczas, którego nastąpiło podpisanie umów w sprawie przebudowy 
drogi w miejscowości Barzowice. Droga jest realizowana w ramach Programu Ochrony 
Gruntów Rolnych. Wykonawca już jest wybrany, więc budowa tej drogi w niedługim okresie 
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ruszy. Tu mamy dofinansowanie 50% kosztów kwalifikowanych. Koszt całkowity tej drogi 
wynosi prawie pół miliona złotych.  

W tym okresie czasu Wójt podpisał także umowę na wykonanie ocieplenia świetlicy 
wiejskiej Wiekowo. Wykonanie tego ocieplenia współfinansowane jest z Programu Rozwoju 
Obszarów Wiejskich. Pan Wójt zaznaczył, że cały ten budynek w Wiekowie będzie 
zmodernizowany, czyli będzie nowa elewacja i ocieplenie. Nie tylko część świetlicy będzie 
modernizowana, ale dzięki przychylności Rady Gminy Darłowo, która zarezerwowała środki 
własne dla działalności Seniora Plusa na dalszą część tej realizacji, będzie zmodernizowany 
obiekt także w tej części. Obiekt ten w tym roku się zmieni.  

 
W dniu 20 maja 2022 roku nastąpiło podpisanie umów w gabinecie Wójta w ramach 

zadań publicznych. Miedzy innymi została podpisana umowa ze Stowarzyszeniem 
Miłośników Wypoczynku i Realizacji Żeglarstwa na Jeziorze Bukowo i Kopań ELMO. W 
ramach tego projektu realizowane są zajęcia dla dzieci z naszej gminy z żeglarstwa.  

 
W dniu 25 maja 2022 roku w obecności Radnej Justyny Osses i Sołtys Katarzyny 

Ordak odbyło się uroczyste podpisanie umowy w sprawie realizacji projektu „Podniesienie 
walorów Gminy Darłowo poprzez przebudowę świetlicy wiejskiej w miejscowości Krupy”. 
Koszt całkowity tej przebudowy wynosi ponad  1 000 000 zł. Ale mamy tu 500 000 zł 
dofinansowania w ramach Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich.  

 
W dniu 6 czerwca 2022 roku także odbyło się bardzo ważne z punktu widzenia gminy 

spotkanie z Panem Pawłem Koczanem Prezesem Spółki Wodnej Gminy Darłowo. Gmina 
nadzoruje też prace Spółki Wodnej i jest jednym z największych członków tej spółki. 
Rozmowy dotyczyły problemów, współfinansowania oraz braku współfinansowania przez 
Urząd Marszałkowski. Tu podobnie jak rok temu podjęliśmy taki cel, żeby tę część Urzędu 
Marszałkowskiego współfinansować z Gminy Darłowo i tutaj już też mamy zarezerwowane 
środki finansowe w budżecie Gminy. Pan Wójt powiedział, że działalność Spółki Wodnej 
dobrze postrzegana jest przez radnych i te dofinansowania są. Dzięki tej działalności Spółki 
Wodnej duże określone zlewnie są czyszczone. 

 
W dniu 8 czerwca 2022 roku podpisana została umowa na budowę sieci 

wodociągowej oraz kanalizacji sanitarnej w Gminie Darłowo. Przedmiotem umowy jest część 
druga po przetargu, czyli rozbudowa sieci wodociągowej w miejscowości Dobiesław.  

 
W dniu 10 czerwca 2022 roku Wójt uczestniczył w spotkaniu z Proboszczem Kościoła 

w Domasławicach. Kościół szykuje się do remontu. Rozmowa dotyczyła możliwości 
dofinansowania tego. Z uwagi na to, że kościół jest w miarę nowy a nie zabytkowy to jest w 
tym problem, bo samorządy wtedy nie mają możliwości współfinansowania obiektów nie 
będących zabytkami. Gmina Darłowo współfinansuje zabytki co roku na kwotę około 50 000 
zł i taką kwotę w budżecie przeznaczamy na dofinansowanie tych zadań. Pan Wójt 
powiedział, że myśli, że tu gmina będzie mogła w inny sposób pomóc parafii w odświeżeniu 
tego kościoła, gdyż ta parafia przygotowuje się do 700-lecia miejscowości Domasławice.  
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W dniu 10 czerwca 2022 roku Pan Wójt podpisał największą jak dotychczas umowę z 
przedsiębiorstwem z Goleniowa na kanalizację sanitarną w miejscowościach wschodnich, 
nadmorskich w Gminie Darłowo. Zadanie na około 13 000 000 zł, i tu dostaliśmy 
dofinansowanie na 9 000 000 zł, więc 4 000 000 zł są z naszych środków własnych. 
Miejscowości wschodnie nadmorskie w Gminie Darłowo to są miejscowości od Cisowa, 
Kopnica, Sulimice, Drozdowo i Palczewice. Te miejscowości w ramach tego wielkiego 
projektu zostaną skanalizowane. Pan Wójt powiedział, że tu się cieszymy ze względu na to, że 
ten projekt był priorytetowy, ponieważ chcemy z tym zdążyć przed przebudową drogi 
wojewódzkiej nr 203.  

 
W dniu 13 czerwca 2022 roku Pan Wójt podpisał umowę na część pierwszą dotyczącą 

rozbudowy sieci wodociągowej, sieci kanalizacyjnej w miejscowości Porzecze. Pan Wójt 
wyjaśnił, że miejscowość kanalizujemy wcześniej i zdarzają się odcinki, które zostają przez 
projektantów pominięte. Bardzo często zależy nam na czasie, żeby złożyć wnioski i takie 
później drobne sieci kanalizacyjne realizujemy na bieżąco.  

 
W dniu 19 maja 2022 roku Wójt uczestniczył w Powiatowych Dniach Strażaka w 

Komendzie Państwowej Powiatowej Straży Pożarnej w Sławnie.  
 
W dniu 23 maja 2022 roku Wójt uczestniczył w Zgromadzeniu Związku Gmin 

Wiejskich, których jesteśmy członkiem jako Gmina Darłowo.  
 
W dniu 3 czerwca 2022 roku Wójt uczestniczył w posiedzeniu Parlamentarnego 

Zespołu ds. Uzdrowisk. Taki Zespół odbył się w Kołobrzegu. Na tym spotkaniu omawiana 
była sytuacja teraźniejsza oraz w czasie pandemii. Tutaj cały czas Uzdrowiska 
Zachodniopomorskie, których jest pięć – walczą o zwrot i utrzymanie dotacji w 2021 i 2020 
roku na poziomie roku 2019. Są to utracone dochody, o które walczą te uzdrowiska. Utracenie 
tych dochodów nie wynika z działalności samorządów.  

 
W dniu 20 maja 2022 roku Wójt uczestniczył w Światowym Dniu Pszczoły. Pan Wójt 

powiedział, że to jest małe, skromne święto i zarazem narządzie dekoracyjne, w którym 
uczestniczyły także dzieci ze wszystkich szkół na terenie Gminy Darłowo.  

 
W dniu 26 maja 2022 roku odbyła się Sztafeta Życia „Kochamy nasze Mamy” 

Amazonki Darłowo i był zorganizowany przemarsz Dąbki – Darłowo. Tutaj dzięki 
współpracy sołtysów i radnych pomocnych w organizacji i współudziale udał się ten szczytny 
cel. Co roku gmina pomaga amazonkom. Również świetlice wiejskie także przyłączyły się w 
tym roku także do świętowania.  

 
W dniu 26 maja 2022 roku odbyło się pierwsze spotkanie online Partnerstwa, Rady i 

Grupy robocze partnerstwa Powiatu Sławieńskiego. Zawiązujemy taki teren zintegrowany po 
to byśmy mogli uzyskiwać środki jako powiat z Regionalnego Programu Operacyjnego. 
Kiedyś na wzór to było Kontraktem Samorządowym, ale ten kontrakt nie wyszedł. Teraz 
staramy się spotykać i działać dlatego prosimy także o wypełnianie na naszych stronach 
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określonych ankiet. Sporządzony zostanie ważny dokument, który stanie się ważną strategią 
według której będziemy mogli środki poza tymi, o które samorządy mogą występować – 
uzyskać.  

W dniu 6 czerwca 2022 roku odbyło się Prezydium Zarządu Wojewódzkiego OSP na 
naszym terenie w Bobolinie. Tutaj nawiązujemy współpracę. Pan Piotr Słupski został 
sekretarzem tego zarządu. To jest bardzo właściwy organ, żeby pomóc naszym strażakom w 
pozyskaniu odpowiednich środków.  

 
W dniu 9 czerwca 2022 roku Wójt uczestniczył w konferencji „Inteligentny rozwój 

Pomorza Środkowego”. Innowacyjne podejście do kreowania przewagi konkurencyjnej 
regionu. Taką ciekawą konferencję organizowała Politechnika Koszalińska Wydział Nauk 
Ekonomicznych, gdzie wójt został zaproszony jako gość. Dużo samorządowców mogło 
wymienić się wiedzą na temat rozwoju naszego regionu.  

 
W dniu 14 czerwca 2022 roku w Kołobrzegu pod patronatem Pani Prezydent 

Kołobrzegu odbyło się spotkanie Gmin Uzdrowiskowych w sprawie wspólnego partnerstwa i 
lobbingu zarezerwowania w przyszłym projekcie Regionalnego Programu Operacyjnego 
Województwa Zachodniopomorskiego oraz rozmów z Marszałkiem na temat środków 
przeznaczonych ściśle i wyłącznie na uzdrowiska. Takie środki były w poprzednim programie 
operacyjnym i wzorem tego programu chcemy żeby się znalazły w przyszłości. Niestety 
projekt, który został przedstawiony i konsultowany to w pierwszej wersji tych środków nie 
miał, ale już wiemy się, że pewne zapisy już znalazły się właśnie pod naciskiem właśnie tych 
naszych uzdrowisk.  

 
Miejskie Przedsiębiorstwo Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej Sp. z o. o. w 

Sławnie zorganizowało Walne Zgromadzenie Wspólników w dniu 21 czerwca. Mamy tam 
jeden procent udziałów i ten 1 % jest bardzo ważny. To MPGKiM jest właścicielem 
wysypiska, gdzie oddajemy odpady. Pan Wójt powiedział, że nie tylko uczestniczy bo mamy 
1 % ale także żeby tu wpływać czasami i tu z Panią Izabelą Sielską działamy, żeby te ceny 
przynajmniej dla członków spółki były jak najniższe, bo to się później przekłada na ceny dla 
naszych mieszkańców.  

 
W dniu 23 czerwca 2022 roku odbyło się Zwyczajne Zgromadzenie Wspólników 

naszej Gminnej Spółki GZUP Sp. z o. o.  w Krupach. Tutaj z dobrym wynikiem 
ekonomicznym, z zadaniami, które zostały wykonane. Między innymi rok temu nasza spółka 
przy współudziale rady realizowała z dofinansowania projekt kanalizacyjny w miejscowości 
Porzecze. W tym roku w miejscowości Kopań ta inwestycja już praktycznie dobiega końca. 
Tutaj uzyskaliśmy dofinansowanie i wykorzystaliśmy trochę czas i miejsce, bo pierwsze 
dofinansowanie uzyskaliśmy na gminę a drugie dofinansowanie na spółkę. Dlatego tu 
omówione jest w Raporcie, że gmina wspomagała finansowo spółkę, żeby zapewnić wkład 
własny na te przedsięwzięcie.  
 
/Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy Darłowo w okresie miedzy sesjami stanowi załącznik nr 6 do 
niniejszego protokołu/ 
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Pan wójt przedstawił kondycję finansową Gminy Darłowo. Środki do dyspozycji na 

rachunku podstawowym wynoszą 2 349 447,55 zł. Mamy założone lokaty, bo nie mamy 
płatności w najbliższym czasie i wykorzystujemy ten czas, bo będziemy mieli płatności w 
drugiej połowie roku. Lokaty na to, żeby zaoszczędzić na tych odsetkach na lokatach. Ogółem 
mamy na rachunku bankowym 10 349 447,55 zł. 

 
Wydatki do poniesienia w najbliższych dniach wynoszą 1 165 205,20 zł, w tym są:  

faktury za usługi i zakupy, środki dla szkół publicznych , CSW, Żłobka, GOPS, składki ZUS 
od wynagrodzeń i zapłata za ulicę Dabkowicką w Dąbkach za roboty budowlane. Tutaj w 
najbliższych dniach zapłacimy za tą ulice całkowitą kwotę, która została do zapłaty 
3 423 449,25 zł.  
 
/Kondycja finansowa stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono.    
 
 

W tym czasie Wiceprzewodniczący Rady powitał panią mecenas na dzisiejszej sesji. 
 
 

Informacja Wójta Gminy Darłowo o realizacji uchwał Rady Gminy Darłowo między 
sesjami. 

Ad. 5.  

  
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo powiedział, że na ostatnich sesjach 

Rady Gminy Darłowo, które odbyły się w dniach 22 kwietnia, 27 maja i 6 czerwca 2022 roku, 
zostały podjęte 23 uchwały. Wszystkie uchwały zostały przesłane do organów nadzoru, tj. 
Wojewody Zachodniopomorskiego i Regionalnej Izby Obrachunkowej. Wobec 
przedmiotowych uchwał nie stwierdzono naruszeń prawa.  
 
/Określenie sposobu realizacji uchwał podjętych w okresie od 22 kwietnia 2022 roku stanowi załącznik nr 8 do 
protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono. 
 
 
 

Interpelacje.  
Ad.6. 

 
Pan Wiceprzewodniczący zapytał, czy Radni chcą zgłosić interpelacje. 
Nikt z radnych się nie zgłosił.  
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Na tym punkt zakończono.  
 
 

Odpowiedzi na interpelacje. 
Ad. 7.  

 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo powiedział, że w okresie sprawozdawczym 
czyli w okresie miedzy sesjami radni złożyli 4 interpelacje. Udzielono odpowiedzi na                                
3 interpelacje a jedna interpelacja jest w trakcie rozpatrywania.   
 
W okresie objętym sprawozdaniem sołtysi złożyli 7 wniosków. Odpowiedzi udzielono na                          
4 wnioski a pozostałe 3 wnioski są w trakcie rozpatrywania.  
 
/Określenie sposobu realizacji interpelacji radnych i wniosków sołtysów stanowi załącznik nr 9 do protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono.     
 
 
 

Informacja Przewodniczącego Rady Gminy Darłowo o działalności w okresie między 
sesjami.  

Ad. 8.  

 
Pan Henryk Ignatowicz Wiceprzewodniczący Rady Gminy Darłowo przedstawił informację 
Przewodniczącego z działalności w okresie między sesjami.  
 
/Informacja Przewodniczącego stanowi załącznik nr 10 do protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono.   
 
 
 

TRYBUNA OBYWATELSKA. 
Ad.9.  

 
Pan Henryk Ignatowicz Wiceprzewodniczący Rady Gminy Darłowo zapytał czy ktoś 

chciałby zabrać głos w tym punkcie.  
 
W tym punkcie głos zabrali: 
 
Pan Mieczysław Kawa – Mieszkaniec Gminy Darłowo powiedział, że przyszedł tutaj 

z problemem, z którym zgłaszał się do Pana Wójta i wie, że już pewne działania zostały 
podjęte, ale chciałby przedstawić to tutaj na takim szerszym forum, bo jest to sprawa ważna. 
Mówca powiedział, że chodzi o domki campingowe, budki, czy też holenderki, które jak 
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gdyby wciskają się już w miejscowości Cisowo i Kopań. W dniu 22 czerwca 2022 roku 
mieszkańcy Cisowa zrobili spotkanie w Świetlicy Wiejskiej, którą udostępniła im Pani Sołtys, 
za co podziękował. W spotkaniu tym uczestniczyło ponad 20 osób i jako mieszkańcy nie 
zgadzają się na tego rodzaju dziwne inwestycje, które będą zakłócać im spokój. Pan 
Mieczysław powiedział, że ma tutaj wydruk z internetu działek, które są do sprzedaży 
oferowane przez Pana Piotra z Lublina. Działki są wielkości od 200 do 230 metrów i jest to 
30 działek, które znajdują się w odległości 50 metrów od domów naszych w Cisowie. To nie 
jest jakaś duża odległość. Mieszkańcy, widząc, co się tam dzieje pod wiatrakami, gdzie tych 
budynków, budowli czy jak to nazwać jest sporo, sprzeciwiają się takim inwestycjom. Mówca 
powiedział, że na tym spotkaniu, które odbyło się 22 czerwca 2022 roku został upoważniony 
do tego, żeby reprezentować mieszkańców miejscowości Cisowo i miejscowości Kopań. 
Mówca powiedział, że z internetu ma ofertę tego pana na te działki i nie wie na jakiej 
zasadzie to się odbywa, ale wiadomo, że to już jest faktem. To nie są jakieś ćwiczenia tylko 
fakt. Mówca pokazał podpisy mieszkańców wskazując na 43 adresy, gdzie pod jednym 
adresem często mieszkają dwie lub trzy rodziny, czyli tych osób jest dużo i te wszystkie 
osoby wyrażają sprzeciw takim inwestycjom. Pan Mieczysław powiedział, że chciałby w 
imieniu mieszkańców prosić o objęcie, otoczenie tych dwóch miejscowość Cisowa i Kopań – 
mówca powiedział, że to samo jest w miejscowości Kopań, tylko tam nie miał kto zrobić 
takiego spotkania, ale wie, że tam ten sprzeciw jest taki sam – aby wspólnie zająć się tą 
sprawą na tym poziomie prawnym możliwym aby ochronić mieszkańców tych miejscowości 
przed takimi inwestycjami. Mówca powiedział, że wie, że na poziomie planowania, które jest 
już teraz jeżeli przyjdą ludzie i już będą lokować campingi czy coś takiego, to będzie z tym 
trudno walczyć. Poza tym nie ma tam kanalizacji na tym terenie, nie ma też tam wodociągów. 
Nie wie jak to miałoby być rozwiązane. Mówca powiedział, że poza tym był też w Nadzorze 
Budowlanym i oni mają zupełnie inne spojrzenie na ten temat niż tutaj Włodarze Gminy i są 
już pewne rozbieżności i będzie ciężko z tym walczyć. Mówca powiedział, że jeżeli my 
mieszkańcy gminy musimy się stosować do pewnych przepisów jeżeli chodzi o postawienie 
jakiejś budowli na swoim terenie na swoim gruncie a jak wygląda sytuacja ludzi, którzy 
przyjeżdżają z terenu polski i dosłownie za płotem te przepisy ich nie obowiązują i robi się 
tam tak zwana wolna amerykanka. To jest problem, na który mieszkańcy zwracają uwagę, że 
to tak nie może być. Prawo musi działać dla wszystkich tak samo. Niestety no nie jest tak.  

 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo powiedział, że rzeczywiście jedne 

ze spotkań wymienione w jego sprawozdaniu dotyczy spotkania z Panem Mieczysławem 
Kawą. Wójt powiedział, że spotkali się dyskutując na ten temat i wyjaśniając te sprawy. 
Wiemy jak to egzystuje. Tutaj jak najbardziej porozmawialiśmy, że na początku lipca 
zorganizujemy takie spotkanie bo w czerwcu nie było na to czasu, bo musi pan też zrozumieć, 
że jesteśmy gminą turystyczną i w jakiś sposób jesteśmy też zaangażowani w rozpoczęcie 
tego sezonu. Właśnie w poniedziałek bo organizując spotkanie radnych z planistą dotyczące 
nowego studium tutaj mieliśmy na względzie to spotkanie i wiemy, że jest już Pan o tym 
poinformowany.  

 
Pan Mieczysław Kawa potwierdził i podziękował.  
 



Strona 11 z 62 
 

Pan Wójt kontynuując wypowiedź powiedział, że na tym spotkaniu będą pracownicy 
Starostwa Powiatowego w Sławnie z Wydziału Budownictwa, będą pracownicy Inspektora 
Nadzoru Budowlanego, będzie Rada Gminy Darłowo oraz oprócz tu Pana jako 
przedstawiciela będą Sołtysi Sołectw Cisowo i Kopań. Wójt powiedział, że tutaj jest za duży 
czas, więc będziemy sobie to wyjaśniać w poniedziałek, tą kwestię planowania 
przestrzennego oraz dopuszczenia mediów, żeby nie na dzisiejsze sesji, bo ta sesja będzie 
trwała do szesnastej. Chcemy to wszystko wyjaśnić. Pan wójt powiedział, że chciałby żeby 
wszystkie instytucje odpowiedzialne wypowiedziały się odnośnie tego co do kogo należy bo 
tu jest też spór kompetencyjny, bo jako pracownicy gminy uważamy i jesteśmy na 
stanowisku, że proces kontroli możliwości budowlanych kończy się formalnie na planie 
przestrzennym, który jest określony przez Radę Gminy. Występując o pozwolenia na budowę 
oraz zgłoszenia musi to być zgodne z planem przestrzennym i to wydaje Starostwo 
Powiatowe. Natomiast to co się po procesie inwestycyjnym dzieje, czyli tego co już powstaje 
jest już zadaniem odbioru i Inspektora Nadzoru Budowlanego i ten poziom kompetencji – 
oczywiście tu sobie to w poniedziałek jeszcze dokładnie omówimy – powinien być. Pan wójt 
powiedział, że gmina podjęła już pewne działania ograniczając możliwości powstawania tych 
dzikich budów poprzez ograniczenie sieci zarówno wodnej jak i energetycznej. Zauważcie 
Państwo, że najmniej w Kopań jak podejmowane są służebności i nie ma już służebności na 
tym terenie i tej samowoli budowlanej. Kiedyś to było około sześciu lub siedmiu lat temu. 
Później konsultowaliśmy się z Zakładem Energetycznym, bo Zakład Energetyczny twierdził, 
że może do każdej działki podpiąć przyłącze – nawet rolnej. Niestety po naszej interwencji 
nie podpinają dzisiaj i nie dostają zgody. Także pewne działania zostały podjęte. To dla nas 
też jest bardzo duży problem. W poniedziałek będzie czas podyskutować i omówić to, bo 
będzie też planista służył wiedzą swoją odnośnie planowania przestrzennego.  

Aczkolwiek druga kwestia dotyczy sprzedaży działek, czyli tych ogłoszeń. Te 
podziały co są, to te działki są dzielone na współwłasność. Te podziały są wewnętrznymi 
podziałami i my nie możemy nikomu zabronić podzielić. To nie jest podział geodezyjny, 
który jest w ewidencji gruntów i budynków. To jest podział wewnętrzny i my tego jako gmina 
nie możemy. Do każdej sprzedaży działki dołączony jest obligatoryjnie wypis z planu 
przestrzennego zagospodarowania. Ten plan jest dla całej Gminy Darłowo. Notariusz dołącza 
do planu w Akcie Notarialnym tak jak my to w uchwałach mamy – jakie przeznaczenie ma 
grunt i dołącza to. Więc każdy nabywca ma pełną świadomość i to 100% jaki grunt kupuje. 
Kupuje grunt rolny i zgodnie z przeznaczeniem grunt rolny powinien wykorzystywać rolnie. 
To jest kwestia bardzo dużych rozmów i wyjaśnień i będziemy to omawiać w poniedziałek. 
Ale tu tak po krótce to zaznaczam. Wójt powiedział, że się cieszy, że Cisowo i Kopań też w 
jakiś sposób ingeruje w to. My jako gmina też wielokrotnie zgłaszaliśmy powstawanie 
budynków Nadzorowi Budowlanemu i zobaczymy jakie podjął kroki. Także zgłaszamy o 
zbadanie przez Nadzór budowlany danych inwestycji pod względem zgodności z planem 
przestrzennym. My nie mamy prawa jako samorząd Gminy Darłowo kontrolować zgodności 
budowli z planem przestrzennym, bo od tego jest Nadzór Budowlany w Sławnie. To jest 
kwestia, na którą moglibyśmy bardzo długo rozmawiać. To jest problem, który zamyka się 
nie tylko w naszej gminie, ale problem szeregu gmin nadmorskich. Nie tylko w miejscowości 
Kopań i Cisowie, ale powstaje już w Darłowie i powstaje już niestety w Dąbkach i w Nowym 
Jarosławiu.  
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Pan Henryk Ignatowicz Wiceprzewodniczący Rady Gminy Darłowo powiedział, 

że chce tu Pana Mieczysława uspokoić, że radni Rady Gminy Darłowo są również 
zdegustowani tą sytuacją, tak zwaną „Czeczenią”, która tam się buduje i dlatego będzie to 
spotkanie w poniedziałek.  

Pan Wójt powiedział, że w poniedziałek spróbujemy podyskutować i znaleźć 
konsensus.  

 
Pan Mieczysław Kawa podziękował i powiedział, że chciał tylko zaznaczyć, że jest 

taki duży problem.  
 
Wiceprzewodniczący odpowiedział, że wiemy i mamy tego świadomość.  
  
Pan Mieczysław Kawa powiedział, że widząc to mieszkańcy obawiają się, że takie 

coś zostanie wybudowane i postawione pod ich oknami i wtedy będzie większy problem.  
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Darłowo zapytał czy ktoś chciałby zabrać głos w 

tym punkcie? 
 
Nikt więcej się nie zgłosił.  

 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
 

Czas dla samorządu. 
Ad.10.  

 
Pan Henryk Ignatowicz Wiceprzewodniczący Rady Gminy Darłowo zapytał czy ktoś 

chciałby zabrać głos w tym punkcie?  
 

Pani Wanda Hańczaryk Sołtys Sołectwa Cisowo powiedziała, że na początku 
chciałaby przeprosić, bo wie, że to jest sesja specjalna dla Pana Wójta, ale ponieważ bardzo 
długo jej zdaniem wójt nie widział się z sołtysami, więc musi wystąpić w imieniu sołtysów 
jak i własnym z pewnymi punktami, bo nie wie kiedy będzie następna sesja, a będzie okres 
urlopowy, po czym będzie znów pandemia, więc będzie jakby znów zamknięte i sołtysi jej 
zdaniem nie będą mogli się wypowiedzieć.  

Mówczyni powiedziała, że jest jej bardzo przykro, ale teraz musi powiedzieć to, co 
gnębi ją i jej mieszkańców.  

 
Pan wójt powiedział, że tylko wyjaśni, bo wszystkiego wysłucha i nie może się 

zgodzić z tym, że sołtysi przez kres pandemii nie mogli się spotkać z nim. Co roku ci sołtysi, 
którzy chcieli się spotkać z wójtem – włącznie z Panią Wandą, która przyszła do wójta na 
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imieniny i wiedziała, że gabinet wójta jest zawsze otwarty – i spotykali się. Pan wójt 
powiedział, że myśli, że nie ma czegoś takiego, że ktoś miał utrudniony kontakt z wójtem, 
chyba, że ktoś poprze Panią Wandę. Wójt powiedział, że zawsze był dostępny a jak była taka 
ścisła pandemia to był dostępny na telefon i zawsze urząd i gabinet wójta był odstępny dla 
sołtysów. Pan wójt powiedział, że tylko z tym się z Panią Sołtys nie zgodzi.  

Pani Wanda Hańczaryk Sołtys Sołectwa Cisowo powiedziała, że oczywiście zgadza 
się z Panem Wójtem.  

 
Wiceprzewodniczący Rady powiedział, że przeprasza, że się wtrąci i jako 

prowadzący zabiera w tym punkcie głos, ale Pan Wójt chyba zakłada, że to będą negatywne 
opinie, ale może sołtysi chcą częściej Pana Wójta odwiedzać, żeby Pana w jakiś sposób 
docenić.  

 
Pani Wanda Hańczaryk Sołtys Sołectwa Cisowo powiedziała, że chodzi jej o to, że 

prosiła też Pana Wójta, żeby oprócz radnych spotykał się w pandemii z sołtysami. Ponieważ 
rzeczywiście sala konferencyjna jest mała i nie może być na niej dużo osób ale można było 
bez Państwa Radnych się spotykać, żeby każdy sołtys mógł powiedzieć, to co myśli i żeby 
inny sołtys to też słyszał. Bo jeśli sołtys idzie do Pana Wójta to są rozmowy na ucho. 
Mówczyni powiedziała, że chce coś powiedzieć przy wszystkich a nie na ucho, tylko ogółem. 
Mówczyni zapytała czy można? 

 
Wiceprzewodniczący Rady odpowiedział: „Bardzo proszę. Ma Pani konstytucyjne 

prawo, Pani Wandziu mówić wszystko i o wszystkim”. 
 
Pani Wanda Hańczaryk powiedziała, że jest Sołtysem trzech wiosek Cisowa 

(dolnego), Cisowa (górnego) i Trzmielewa i nazwa się Wanda Hańczaryk. Mówczyni 
powiedziała, że chciałaby zapytać Pana Wójta jak i również radnych dlaczego w gminie są 
wioski lepsze i lepsiejsze? Mówczyni powiedziała, że wyjaśnia dlaczego tak myśli, czego 
brak w jej wioskach a inne wioski to mają:  

1) brak boiska, placu zabaw, miejsca na festyn. Mówczyni powiedziała, że teren na 
boisko położony jest z dala od wioski i brak jest na nim wody, światła i dojazdu.  

2) kościół zabytkowy 700 lat – droga do niego z płyt JOMB jak na pole, zamiast 
polbruku. Mówczyni powiedziała, że przyjeżdżają wycieczki, wczasowicze oraz mieszkańcy i 
wszyscy się dziwią, bo w innych miejscowościach tak nie jest.  

3) chodniki po pracach ziemnych na światłowód się zapadają. Nie ma żadnej kontroli.  
4) pozakładane płyty JOMB – widać po deszczu jak są kałuże jak i te uszczerbki, które 

powodowały samochody jeżdżące. Nienaprawione mimo, że miały być naprawione.  
5) brak światła – Dolne Cisowo i Górne Cisowo – robienie projektu trwa już cztery 

lata. Fundusz sołecki.  
6) Tablica ogłoszeniowa w Trzmielewie.  
7) Gałęzie w drutach, przy kościele suche drzewa.  
8) wykaszanie rowu przy świetlicy i przy stawie.  
9) brak transportu do Darłowa dla mieszkańców, a wystarczyła dopłata 200 zł. 

Mówczyni powiedziała, że była w gminie z Panem, który jeździ busikiem i stwierdzono, że 
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nie można tego zrobić ze względu na to, że inne wioski żądałyby też to. Ale inne wioski leżą 
przy drodze na Koszalin, jeżdżą busy i autobusy a tak samo ze Słana jeżdżą autobusy i jeżdżą 
busy. Natomiast z Kopań i Górnego Cisowa nie jeździ nic i dla starszych osób jest to trudne. 
Mówczyni powiedziała, że nie mówi tu o Dolnym Cisowie, bo w Dolnym jeżdżą autobusy na 
Słupsk i Postomino. Natomiast w Górnym Cisowie nic nie jeździ i starszym osobom jest 
bardzo ciężko, bo trzeba nawet pod górkę podejść co jest ciężko a wioski robią się coraz 
starsze. Młodsi jadą do pracy albo w pole i wtedy starsi mieszkańcy są uziemieni.  

10) brak kontroli, szybkość dużych samochodów mimo zakazów ograniczenia, domy 
przy drogach i pękające mury. Mówczyni powiedziała, że jeżdżą w tej chwili samochody jeśli 
chodzi o kanalizację i to są samochody wiozące piasek. Domy, które są pobudowane, to są 
domy poniemieckie, stare przy drodze i po prostu pękają mury a nie ma żadnej kontroli.  

Mówczyni powiedziała, że rozmawiała z Panią Izą a Pani Izie wierzy tak jak sobie, 
więc ma nadzieję, że zaraz ta działka będzie zagospodarowana.  

 
/Zarys przemówienia w wyżej wymienionych sprawach dostarczony przez Panią Wandę Hańczaryk 

Sołtys Cisowa stanowi załącznik nr 11 do protokołu/ 
 
Pani Wanda Hańczaryk Sołtys Cisowa spoglądając na Pana Tomasza Gondka Prezesa 

GZUP powiedziała, że jeśli chodzi o jego pracowników, którzy wykonują jakieś usterki czy 
jakieś wady, czy nawet tych co wożą śmieci to jest pełna szacunku i uznania, natomiast do 
pracownic nie dość, że jest ciężko się dodzwonić co mieszkańcy jej donoszą, to na takie 
powiedzenie, że skończył się kalendarz w sprawie wywozu śmieci odpowiedziała pracownica: 
„A Pani se spojrzy na stronę internetową”.  Pani Sołtys powiedziała, że u niej nie wszyscy 
mają stronę internetową i nie każdy ma ochotę patrzeć czy ma czy nie ma. Pani Sołtys 
powiedziała, że pracownica jest od tego, żeby podała. Sezon letni nie zaczyna się pierwszy 
rok. Są miesiące poza sezonem, w których można przygotować taki nowy harmonogram, ale 
nie zaniedbywać wioski i stałych mieszkańców. Pani Sołtys powiedziała, że taka odpowiedź 
pracownicy do niej nie dociera, bo to jest brak pewnej kultury. Na takie odezwanie się. Pani 
Sołtys powiedziała, że panowie, którzy pracują czy to przy usterkach czy wywózce śmieci to 
oni robią to z całym oddaniem. Wywózka śmieci miała być 16-stego. Ponieważ wypadło w 
tym dniu święto, więc ludzie wystawili kubły 15-stego, ale okazało się, że 15-sty jest 
nieaktualny. Później się zorientowali, że 16-stego. Pani Sołtys powiedziała, że to chciała 
powiedzieć, że tak wyglądają wioski – jedne mają wszystko a drugie nie mają nic. Dosłownie 
nie mają nic. Mówczyni teraz poruszyła temat świetlicy. Powiedziała, że świetlica jest 
zrobiona dzięki temu, że przez wyborami została wynajęta i została zdewastowana w środku i 
na zewnątrz, no to niektóre rzeczy zostały zrobione. Dziewczyny z zespołu śpiewaczek 
przystąpiły do konkursu i zostały zakupione mebelki, które były za jej pierwszą zabawę 25 lat 
temu kupione. 

 
Radny Henryk Noworolnik przeprosił mówczynię i powiedział, że Pani opowiada 

nam tu historię sprzed 25 lat a my byśmy prosili o jakieś konkrety.  
 
Pani Wanda powiedziała, że nie słyszy.  
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Wiceprzewodniczący powiedział, żeby Pani Wanda wypowiedziała, się do końca.  
 
Radny Henryk Noworolnik powiedział, żebyśmy szanowali się.  
 
Wiceprzewodniczący powiedział, do Pani Wandy aby nie odpowiadała na pytania 

kolegów radnych, tylko żeby przedstawiła to co chce powiedzieć do końca.  
 
Pani Wanda Hańczaryk powiedziała, że na tym chciała zakończyć i ma nadzieję, że 

niektórzy radni nie będą krytykowali sołtysów, tylko niech się przejdą po miejscowości 
Cisowo i zobaczą jak wygląda miejscowość Cisowo a dopiero później zabierali głos.  

 
Wiceprzewodniczący powiedział, że dziękuje bardzo Pani Wandzie. 

Wiceprzewodniczący powiedział, że ma taką uwagę, żeby o takich problemach rozmawiać z 
radnymi, bo bardzo chętnie goszczą każdego, a przede wszystkim sołtysów na spotkaniach 
komisji rady. Tam jest czas, żeby o takich rzeczach rozmawiać. Wiceprzewodniczący 
powiedział, że przyznaje, że jest trochę racji a nawet dużo racji w tym, co powiedziała, ale są 
tez kwestie niezależne, na przykład szybko jeżdżące samochody. Zapraszamy wszystkich 
serdecznie na spotkania komisji.  

 
Pani Wanda Heńczaryk odpowiedziała, że nie chce rozmawiać na komisji tylko żeby 

obecni sołtysi usłyszeli co ma do powiedzenia.  
 
Wiceprzewodniczący powiedział, że bardzo serdecznie zapraszamy i Państwa 

Sołtysów na spotkania komisji i tam będziemy dyskutowali o takich sprawach. 
Wiceprzewodniczący powiedział, że źle to wybrzmiało, ale miała Pani prawo powiedzieć co 
Pani myśli. Wiceprzewodniczący zapytał czy ktoś jeszcze chciałby zabrać głos?  

 
Radny Pan Mirosław Gałuszkiewicz powiedział, że rani mają spotkania, dyżury 

radnych, ale nikogo na tych dyżurach z mieszkańców nie ma. Właśnie to jest bardzo dziwne, 
skoro dużo skarg jest. Dlaczego rani przychodzą na te dyżury i nikogo nie ma? To jest 
ciekawe. Mówca przypomniał, że są dyżury radnych i każdy radny ma swój dyżur, na który 
można przychodzić.  

 
Pani Wanda Hańczaryk powiedziała, że gdy komisja rolna była w Cisowie i jak była 

zaproszona, to była.  
 
Wiceprzewodniczący powiedział do Pani Wandy Hańczaryk, że jeżeli chce coś 

powiedzieć, to zaprasza, aby podeszła do mikrofonu i włączyła głos. Inaczej nie będziemy 
rozmawiali bo zrobi się jarmark zaraz a nie sesja rady. Wiceprzewodniczący kilkakrotnie 
prosił o podejście do mikrofonu.  

 
Pani Wanda Hańczaryk powiedziała, że jeśli jest zapraszana, tak jak w Cisowie była 

Komisja Rolnictwa, to była obecna i się wypowiadała jako sołtys. Mówczyni powiedziała, że 
później się z tego śmiali. Mówczyni powiedziała, że jest zapraszana na komisje, to na pewno 
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zawsze przyjdzie na komisje. Ale jako Sołtys nie wie kiedy jest jaka komisja i nie wie, czy 
sołtys może być, więc bardzo prosi zawiadamiać o takich posiedzeniach.  

 
Wiceprzewodniczący powiedział, że w kwestii formalnej odpowiada na to zapytanie i 

ten problem. Mówca powiedział, że prosi Kierownika Biura Rady o przesłanie sołtysom 
harmonogramu dyżurów i spotkań rady. Jeżeli Państwo nie chcą szukać, to zostanie 
przekazane to papierowo. Wiceprzewodniczący zapytał czy ktoś jeszcze chciałby zabrać głos?  

 
Radny Pan Henryk Noworolnik powiedział do Pani Sołtys Wandy Hańczaryk, że tu 

nie widzi ze swojej strony żadnych złośliwości w stosunku do niej. Radny powiedział, że 
bardzo mocno słuchał tego co Pani Sołtys mówiła. Mówiła Pani, że nie ma boiska na 
przykład. Tylko zastanawia się, czy to bisko ma być w trzech miejscowościach czy w jednej 
miejscowości. Pan Radny powiedział, że rozumie, ze Pani Sołtys ma oczekiwania. Następnie 
powiedział, że obserwuje w swojej miejscowości, że dzieci jest coraz mniej, ludzi dorosłych 
jest coraz mniej chętnych do działania. Ludzie zamykają się w domach przed telewizorami. 
Jeżeli Pani Sołtys ma takie pomysły to zapraszamy na komisje, wtedy przejedziemy się z 
komisją i poszukamy miejsca. Radny powiedział, że przychodzenie na sesje i wyczytanie 
wszystkich bólów, a szczególnie bólów do pracowników, nie do szefa, tylko do pracowników 
gdzieś tam pośrednich wydaje się takim bezsensem. Radny powiedział, że proponowałby 
pojechać do Pana Prezesa do firmy by spotkać się z Panem Prezesem i z pracownikiem i 
wtedy wyjaśnić problemy. To nie jest problem Pana Wójta czy problem Radnych, że jakiś 
pracownik ma gdzieś jakieś braki kompetencyjne, czy o co tam chodzi. Na pewno ma Pani 
rację, że tak nie powinien pracownik się zachowywać, natomiast miejsce tego jest w zakładzie 
a nie na sesji.  

 
Pani Wanda Hanczaryk Sołtys Sołectwa Cisowo powiedziała, że Pan Radny chyba 

pomylił się, bo sesja i czas dla samorządu to jest od tego, żeby sołtys powiedział co go boli. 
Dlatego jest ten punkt dziesiąty: „Czas dla samorządu”. Mówczyni powiedziała, że sołtys 
wtedy ma prawo wypowiadać się. Tak jak w Trybunie Obywatelskiej ma prawo mieszkaniec 
się wypowiadać, a w Czasie dla samorządu ma prawo wypowiadać się sołtys, który nie będzie 
chodził po pokojach i komuś na ucho mówił, tylko od tego jest sesja i ten punkt, żeby 
powiedział co boli mieszkańców i co boli sołtysa, a radni są od tego, żeby się do tego 
ustosunkowali i przemyśleli to co powiedziała i zabrali głos czy względnie zadzwonili do 
sołtysa przez Biuro Rady – z którym wspaniale się współpracuje – i powiedzieli, że będzie 
komisja dnia tego i tego i przyjedziemy bo chcemy sprawdzić czy rzeczywiście tak jest jak 
pani napisała, czy powiedziała na sesji. Mówczyni powiedziała, że nie będzie chodziła po 
pokojach i szukała tego czy tamtego czy jeszcze kogoś bo od tego jest sesja. Pani Wanda 
powiedziała, że już jest 24 lata sołtysem i trochę wie jak wygląda sprawa i nie wpuści jej nikt 
w kozi róg. Mówczyni powiedziała, że może się Panu Radnemu się wydaje, że on jest radnym 
a ona sołtysem to powinna jego szukać. Nie. Mówczyni powiedziała, że z pracownikami 
wspaniale jej się współpracuje. Czy to z Panią Izą, czy Emilem, czy dziewczynami. Naprawdę 
wspaniale się współpracuje, ale są pewne rzeczy od nich nieuzależnione, tylko uzależnione są 
od radnych i od decyzji radnych. Mówczyni powiedziała, że dlatego powiedziała na sesji co 
powiedziała. Mówczyni podkreśliła, że nie ona będzie dzwoniła do rannego, tylko radny 
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powinien zadzwonić do niej, wsiąść w samochód i przyjechać do Cisowa zobaczyć jak 
wygląda sprawa.  

 
Wiceprzewodniczący Pan Henryk Ignatowicz powiedział do Pani Wandy, żeby nie 

brała tego osobiście, gdy powiedział, że będą informacje. Będziemy reagować i na pewno 
reagujemy, a jak o czymś zapomnieliśmy i nie zauważyliśmy to jest tylko …  

 
Pani Wanda Hańczaryk Sołtys Cisowa odpowiedziała, że tak jest Panie Henryku, 

wierzy w to. Następnie mówczyni powiedziała, że jeszcze raz przeprasza Pana Wójta, bo wie, 
że to jest specjalna sesja, ale ponieważ na nadzwyczajnej pytała się kiedy będzie zwyczajna i 
powiedziała, tylko to co ją boli.  

 
Pan Wójt powiedział, że to nie zwalnia z tego, żeby mogła się Pani tutaj … 
 
Wiceprzewodniczący podziękował Pani Sołtys i powiedział: „Miło nam.” 
 
Radna Pani Anna Krawczuk-Kiełb powiedziała, że ma do Pani Wandy, że ma do 

niej pytanie. Pani Radna powiedziała, że jest radną, tylko, że z drugiej strony Gminy i 
gratuluje takiego okresu bycia sołtysem, bo to musi być wielkie zaufanie, którym darzą Panią 
Sołtys mieszkańcy. Natomiast patrząc na to, co Pani Sołtys tutaj powiedziała, że gmina nie 
podejmuje żadnych działań, że radni się do tego nie odnoszą. Radna powiedziała, że ma 
pytanie, ponieważ nie zna pani problemu z racji tego, że jest to troszkę inny okręg, terytorium 
działania, ale pyta czy na to wszystko, co Pani Sołtys tutaj powiedziała, czy były składane 
wnioski sołtysa i czy dostawała Pani jakieś odpowiedzi, do których mogliby na przykład radni 
się ustosunkować? Bo same takie słowa nie rozwiążą tego problemu, bo zawsze dużo emocji 
jest. Jeśli coś takie go jest to warto też podeprzeć się jakimiś wnioskami i odpowiedziami, co 
zostało zrobione, a co nie. Takie po prostu akty, które można byłoby zanalizować.  

 
Wiceprzewodniczący powiedział, że z racji tego, że prowadzi to zebranie to będzie 

ostatnia wypowiedź.  
 
Pani Wanda Hańczaryk odpowiedziała, że na wszystkie te punkty pisała pisma do 

gminy i na każdy punkt ma odpowiedź. Bo jeśli robi zebranie wioskowe, to na zebraniu 
wioskowym mieszkańcom musi przedstawić z czym wystąpiła do gminy a co zrobiła gmina, 
wiec to ma udokumentowane i wszystkie ma w domu pisma udokumentowane.  

 
Pan Wójt zapytał czy wszystkie wnioski były negatywnie rozpatrzone? 
 
Pani Sołtys odpowiedziała, że jedna odpowiedź była pozytywnie dotycząca 700-lecia 

Cisowa i kościół w gazetce i kamień. Tablicy jeszcze niema, ale ma nadzieję, że będzie bo jej 
powiedziano, że będzie. Inne sprawy są niestety, tak, że miały być zrobione ale niestety nie 
są. Tablica w Trzmielewie miała być, a nie ma. Droga Cisowo (dolne i górne) miała być bo 
młodzież na rowerach boi się jechać – nie ma. Niestety kierowcy jeżdżą jak jeżdżą. Drogi 
rowerowej nie ma. Młodzież się boi jeździć.   
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Pan Wójt powiedział, że to jest droga powiatowa.  
 
Pani Sołtys powiedziała, że gmina wzięła od nich pieniądze na projekt.  
 
Pan Wójt powiedział, że tak i  projekt jest gotowy.  
 
Pan Rafał Kunysz Kierownik Referatu Inwestycji, Infrastruktury Technicznej i 

Gospodarki Przestrzennej powiedział, że projekt jest zrobiony i czekamy na liście 
rezerwowej.  

 
Pani Wanda Hańczaryk Sołtys Cisowa powiedziała, że droga do Kościoła … 
Wiceprzewodniczący Pan Henryk Ignatowicz powiedział, że przeprasza bardzo, nie 

chciałby być zapamiętany, że prowadził sesję absolutoryjną i sobie nie poradził. Pan Henryk 
powiedział, że właśnie zaczyna sobie radzić i prosi podsumować.  

 
Pani Wanda Hańczaryk Sołtys Sołectwa Cisowo powiedziała, że powiedziała to co 

myślała i jeśli chodzi o kościół, to widzi, że kościół jest 700 lat a droga tak jak powiedziała 
jest z płyt jumbo jak droga w pole. A to jest zabytek. Jeszcze jedna bardzo ważna rzecz dla 
Cisowa. Mówczyni powiedziała, że słyszała taką pogłoskę, że jak będą robili dalej drogę 
wojewódzką od Cisowa to asfalt położą od Cisowa do Zakrzewa i zrobią obwodnicę przez 
Cisowo. Pani Sołtys powiedziała, że jest ciekawa co ten rolnik zrobi z kombajnem, czy jak 
ktoś samochodem wyjedzie z domu, bo jeśli to będzie obwodnica to tiry i samochody będą 
jeździły na okrągło i Cisowi całkowicie się temu sprzeciwia.   

 
Wiceprzewodniczący powiedział, że tak jak powiedział będzie stanowczy, że był to 

ostatni głos w dyskusji i ta polemika jest niepotrzebna. Zapraszamy Panią Wandę na 
spotkanie komisji. Tak jak mówił, informacje o dyżurach radnych zostaną przekazane 
sołtysom. Problemy są, ale z racji tego, że jest to sesja taka uroczysta jak Pani była łaskawa 
zobaczyć do porządku, to nie róbmy czegoś takiego.  

 
Pani Sołtysy przytaknęła, podziękowała i powiedziała jeszcze raz, ze przeprasza za to 

co powiedziała, ale każdy punkt jest udokumentowany w jej dokumentach.  
 
Wiceprzewodniczący powiedział, że warunkowo udziela głosu Panu Wójtowi.  
 
Pan Wójt powiedział, że nie na ten temat, bo odpowiedź na ten temat będzie na 

piśmie, bo rzeczywiście to nie jest tak, że Gmina nic nie robi. Są projekty, są złożone wnioski. 
Dzisiaj Palczewice z PGR mogą na tę drogę. Ten projekt też kosztował ponad sto tysięcy i to 
nie jest tak, że gmina nic nie robi. Pan Wójt powiedział, że dzwonił do niego dzisiaj Pan 
Sołtys Ruska, który niestety nie może być dzisiaj na sesji, ale prosił bardzo, żeby zaprosić 
wszystkich tu obecnych Sołtysów, Radnych na festyn, który odbędzie się dnia 9 lipca o 
godzinie 16-stej w Rusku. Pan Sołtys Andrzej Kijo serdecznie zaprasza. Rusko.  
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Pan Wiceprzewodniczący podziękował i chcąc przejść do kolejnego punktu  
porządku obrad przeprosił, bo nie chciałby zabrać komuś możliwości głosu i spoglądał na 
sołtysów czy ktoś jeszcze chciałby zabrać głos?  

 
Nikt się nie zgłosił.  

 
Na tym punkt zakończono.  

Przedstawienie Raportu o stanie Gminy Darłowo za rok 2021.  
Ad.11.  

 
Pan wójt powiedział, że Raport o stanie Gminy zgodnie z wprowadzoną nowelizacją 

ustawy o samorządzie gminnym organ wykonawczy powinien przedstawić radzie gminy w 
terminie do 31 maja każdego roku. Jest to pewne novum. My od początku ten raport wspólnie 
z pracownikami opracowujemy sami i nie bazujemy na firmie, która sporządza dla samorządu 
takie raporty. Ogólnie co znajduje się w raporcie, to rani mieli ten raport dużo wcześniej, bo 
był on w jakiś sposób omawiany i udostępniony dla każdego, żeby każdy mógł go przeczytać. 
Raport składa się z następujących części: oczywiście z charakterystyki gminy, informacji 
finansowej gminy, która pokrywa się ze sprawozdaniem finansowym i z realizacji budżetu, z 
informacji o stanie mienia gminnego i informacji z realizacji polityk, programów, strategii, 
które obecnie są podjęte, które były podjęte, na jakim etapie jest teraz ich realizacja. 
Oczywiście tu poświęcony jest dział działowi ładu przestrzennego dotyczący planu 
przestrzennego zagospodarowania, zmian tych planów. Mamy tutaj na myśli, że szereg tych 
planów zostało tutaj zmienionych małymi planami, które przez dwa ostatnie lata zostało – w 
związku z ustawą odległościową od turbin wiatrowych – podjętych, ratując tereny jakby 
mieszkalne, które są w mniejszej odległości niż dziesięciokrotność wysokości turbiny. Jest też 
dział środowisko i gospodarka odpadami komunalnymi, w którym zapisujemy za rok 
poprzedni rozliczenie całkowitego programu z gospodarką komunalną, czyli jak wyglądają 
przychody, jakie są wydatki i jakie poziomy recyklingu uzyskujemy. Oczywiście jest dział 
bezpieczeństwa publicznego i ochrona przeciw pożarowa. Tu mamy 12 jednostek straży OSP. 
Wszystkich jednak dochody, pewne inwestycje, bo zakupujemy samochody i w tym roku 
także jesteśmy tutaj już po podpisaniu jakby po przetargu dla Wiekowice OSP.  

 
Radny Wiesław Moskwa powiedział, że Kowalewice.  
 
Pan Wójt przeprosił za pomyłkę bo mówi dobrze o Wiekowicach bo to jest raport za 

ubiegły rok. W tym roku na dwa samochody będziemy mieli środki. Poza tym mamy tu działy 
poświęcone rolnictwu, oświacie i wychowaniu. Oświata i wychowanie to oprócz tego, że 
zaszczyt prowadzenia szkół, ale oprócz tego nie ukrywa, że sprawy ekonomiczne związane z 
prowadzeniem tych jednostek, bo szkoły czy to publiczne czy niepubliczne finansowane w 
130% dodatkowo poza subwencją. Wójt powiedział, że subwencji dostajemy około siedmiu 
milionów a koszt utrzymania jednostek oświatowych wychodzi nam na ponad czternaście 
milionów złotych. Oczywiście jest także dział poświęcony kulturze i sportowi a także dział 
polityki społecznej, czyli to co realizuje ośrodek pomocy społecznej oraz  wydział spraw 
rodzinnych. W raporcie jest także dział poświęcony realizacji uchwał rady Gminy Darłowo. 



Strona 20 z 62 
 

Na koniec podsumowanie całkowitej działalności za rok poprzedni. Tutaj Wójt powiedział, że 
Raport przedstawia nie tylko sporządzone części przez określonych pracowników, ale także 
jedną z najważniejszych części przedstawia inwestycje, które są dokładnie opisane, i 
dokładnie w jakich miejscowościach zostały zrealizowane na terenie Gminy Darłowo.   
 

Pan Wiceprzewodniczący Rady podziękował wójtowi.  
 
/Raport o stanie Gminy Darłowo za 2021 rok stanowi załącznik nr 12 do protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono.  
        
   
 

DEBATA nad Raportem o Stanie Gminy Darłowo za 2021 rok.  
Ad.12.  

 
Pan Henryk Ignatowicz Wiceprzewodniczący Rady Gminy Darłowo powiedział, że 

Wójt Gminy Darłowo przedstawił Radzie Gminy Darłowo Raport o stanie Gminy Darłowo za 
2021 rok na sesji. Raport o Stanie Gminy Darłowo za 2021 rok wpłynął do Rady w dniu 31 
maja  2022 roku w terminie wynikającym wprost z ustawy o samorządzie gminnym. Ponadto 
raport był umieszczony w Biuletynie Informacji Publicznej.  
 

Pan Wiceprzewodniczący przypomniał, że zwołując dzisiejszą sesję podał do 
publicznej wiadomości, że na sesji absolutoryjnej odbędzie się debata nad Raportem o stanie 
Gminy Darłowo za 2021 rok, w której udział biorą radni bez ograniczeń czasowych oraz 
mieszkańcy Gminy Darłowo w liczbie 15, każdy z poparciem 20 osób. Ponadto informował, 
że zgłoszenia przyjmowane i rejestrowane są w Biurze Rady najpóźniej w terminie do dnia 
przed sesją absolutoryjną.  

Pan Wiceprzewodniczący poinformował Radę Gminy Darłowo,  że do dnia 
wczorajszego nie otrzymał żadnego zgłoszenia mieszkańca do udziału w debacie nad 
raportem o stanie Gminy. Termin składania zgłoszeń przez mieszkańców gminy upłynął.  

 
Pan Wiceprzewodniczący ponadto poinformował, że brak udziału mieszkańców                           

w debacie nad raportem nie stanowi przeszkody do dalszego procedowania nad raportem.  
 

W związku z powyższym Wiceprzewodniczący otworzył debatę

 

, w której udział 
biorą radni Gminy Darłowo bez ograniczeń czasowych.   

Wiceprzewodniczący zapytał czy ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać głos?  

Do udziału w debacie nad Raportem o stanie Gminy Darłowo za 2021 rok nie zgłosił się nikt 
z radnych.  

 Pan Wiceprzewodniczący powiedział, że wobec tego, że nie ma chętnych do dyskusji 
zamyka Debatę
 

 nad raportem o stanie Gminy Darłowo za 2021 rok.  
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Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
Ad.13.
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Darłowo wotum 
zaufania. Druk Nr 1/2022LII 

  

 
/projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Darłowo wotum zaufania stanowi 
załącznik nr 13 do niniejszego protokołu/  
 
Pan Henryk Ignatowicz Wiceprzewodniczący Rady Gminy Darłowo przedstawił projekt 
uchwały wraz z uzasadnieniem.  

„Uchwała 
  

w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Darłowo wotum zaufania 
 

Na podstawie art. 28aa ust. 9 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym 
(Dz.U. z 2022 r. poz. 559 z późn. zm.) uchwala się, co następuje:  

§ 1. 
Po zakończeniu debaty nad raportem o stanie Gminy Darowo za 2021 rok postanawia się 
udzielić wotum zaufania Wójtowi Gminy Darłowo.  

§ 2. 
Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia.  
 

radny Grzegorz Hejno, radny Piotr Szewczykowski, radny Henryk Ignatowicz, radna Justyna 
Osses, radna Marzena Drzewucka, radny Wiesław Moskwa.  

Wnioskodawcą uchwały są następujący radni: 

 
UZASADNIENIE  

Zgodnie z art. 28aa ust. 1 i 2 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie 
gminnym (Dz.U. z 2022 r. poz. 559 z późn. zm.), wójt co roku do dnia 31 maja przedstawia 
radzie gminy raport o stanie gminy, który obejmuje podsumowanie działalności wójta w roku 
poprzednim, w szczególności realizację polityk, programów i strategii, uchwał rady gminy i 
budżetu obywatelskiego.  

Wójt Gminy Darłowo przedstawił w ustawowym terminie dnia 31 maja 2022 roku 
Radzie Gminy Darłowo raport o stanie gminy.  

Po przeprowadzeniu debaty nad tym raportem, wraz z udziałem mieszkańców, Rada 
Gminy Darłowo, biorąc pod uwagę przebieg debaty oraz informacje uzyskane w jej toku, 
postanawia udzielić wotum zaufania Wójtowi Gminy Darłowo.  

Mając powyższe na uwadze, podjęcie niniejszej uchwały jest w pełni uzasadnione.” 
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Darłowo 
wotum zaufania:  
Podczas głosowania na sesji obecnych było 12 radnych. 
Udział w głosowaniu wzięło 12 radnych. 
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Na podstawie wyników głosowania Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy Darłowo  
12 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosami wstrzymującymi 
podjęła
 

 uchwałę w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Darłowo wotum zaufania. 

/Uchwała Nr LII.518.2022 Rady Gminy Darłowo w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Darłowo wotum 
zaufania stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu/ 
 

Na sali obrad rozległy się oklaski. 
 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
Ad.14.
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania 
finansowego oraz sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Darłowo za 2021 rok.                    
Druk Nr 2/2022LII 

  

 
/projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz 
sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Darłowo za 2021 rok stanowi załącznik nr 15 do niniejszego 
protokołu/  
 
/sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Darłowo za 2021 rok stanowi załącznik nr 16 do niniejszego 
protokołu/  
 
/sprawozdanie finansowe Gminy Darłowo za 2021 rok stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu/  
 
Pan Henryk Ignatowicz Wiceprzewodniczący Rady Gminy Darłowo przedstawił projekt 
uchwały wraz z uzasadnieniem.  
 

„Uchwała  

w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz sprawozdania                    
z wykonania budżetu Gminy Darłowo za 2021 rok. 

 
Na podstawie art. 18 ust. 2 pkt 4 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym 
(Dz. U. z 2022 r. poz. 559 z późn. zm.) oraz art. 270 ust. 4 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 
roku o finansach publicznych (Dz. U. z 2021 r. poz. 305 z późn. zm.) Rada Gminy Darłowo 
uchwala, co następuje: 
 
§ 1. Po rozpatrzeniu przedłożonego przez Wójta Gminy Darłowo sprawozdania finansowego 
wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Darłowo za 2021 rok, Rada Gminy 
Darłowo zatwierdza sprawozdanie finansowe wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu 
za 2021 rok.  
 
§ 2. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 



Strona 23 z 62 
 

            

radny Grzegorz Hejno, radny Piotr Szewczykowski, radny Henryk Ignatowicz, radna Justyna 
Osses, radna Marzena Drzewucka, radny Wiesław Moskwa.  

Wnioskodawcą uchwały są następujący radni: 

 
 
Uzasadnienie:  

Zgodnie z art. 270 ust. 4 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 roku o finansach publicznych 
(Dz. U. z 2021 r. poz. 305 z późn. zm.) organ stanowiący jednostki samorządu terytorialnego 
rozpatruje i zatwierdza sprawozdanie finansowe wraz ze sprawozdaniem z wykonania 
b u d żetu ,                          w termin ie d o  dn ia 3 0  czerwca ro k u  n astęp u jącego  p o ro k u 
budżetowym.  

Uprzednie rozpatrzenie sprawozdania jest konieczne do podjęcia uchwały w sprawie 
absolutorium. 

W związku z powyższym podjęcie uchwały jest zasadne.” 
 

Pan Wiceprzewodniczący poinformował, że sprawozdanie finansowe za 2021 rok oraz 
sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Darłowo za 2021 rok Radni otrzymali w 
ustawowych terminach (co jest zgodne z artykułem 267 ustęp 1 ustawy  z dnia  27 sierpnia 
2009 roku o finansach publicznych). Sprawozdania te wraz z informacją o stanie mienia 
Gminy Darłowo były rozpatrywane na posiedzeniach wszystkich komisji resortowych 
Rady Gminy Darłowo i przez wszystkie komisje zostały zaopiniowane pozytywnie.

 

  

/Opinia Komisji Budżetu w sprawie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Darłowo za 2021 stanowi 
załącznik nr 18 do niniejszego protokołu/ 
 
/Opinia Komisji Rolnictwa w sprawie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Darłowo za 2021 stanowi 
załącznik nr 19 do niniejszego protokołu/ 
 
/Opinia Komisji Uzdrowiskowej w sprawie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Darłowo za 2021 
stanowi załącznik nr 20 do niniejszego protokołu/ 
 
/Opinia Komisji Oświaty w sprawie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Darłowo za 2021 stanowi 
załącznik nr 21 do niniejszego protokołu/ 
 
/Opinia Komisji Prawa w sprawie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Darłowo za 2021 stanowi 
załącznik nr 22 do niniejszego protokołu/ 
 
/Opinia Komisji Rewizyjnej w sprawie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Darłowo za 2021 stanowi 
załącznik nr 23 do niniejszego protokołu/ 
 
/Opinia Komisji Budżetu w sprawie sprawozdania finansowego za 2021 rok stanowi załącznik nr 24 do 
niniejszego protokołu/ 
 
/Opinia Komisji Rolnictwa w sprawie sprawozdania finansowego za 2021 rok stanowi załącznik nr 25 do 
niniejszego protokołu/ 
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/Opinia Komisji Uzdrowiskowej w sprawie sprawozdania finansowego za 2021 rok stanowi załącznik nr 26 do 
niniejszego protokołu/ 
 
/Opinia Komisji Oświaty w sprawie sprawozdania finansowego za 2021 rok stanowi załącznik nr 27 do 
niniejszego protokołu/ 
 
/Opinia Komisji Prawa w sprawie sprawozdania finansowego za 2021 rok stanowi załącznik nr 28 do 
niniejszego protokołu/ 
 
/Opinia Komisji Rewizyjnej w sprawie sprawozdania finansowego za 2021 rok stanowi załącznik nr 29 do 
niniejszego protokołu/ 
 
/Opinia Komisji Budżetu w sprawie informacji o stanie mienia Gminy Darłowo za 2021 rok stanowi załącznik nr 
30 do niniejszego protokołu/ 
 
/Opinia Komisji Rolnictwa w sprawie informacji o stanie mienia Gminy Darłowo za 2021 rok stanowi załącznik 
nr 31 do niniejszego protokołu/ 
 
/Opinia Komisji Uzdrowiskowej w sprawie informacji o stanie mienia Gminy Darłowo za 2021 rok stanowi 
załącznik nr 32 do niniejszego protokołu/ 
 
/Opinia Komisji Oświaty w sprawie informacji o stanie mienia Gminy Darłowo za 2021 rok stanowi załącznik nr 
33 do niniejszego protokołu/ 
 
/Opinia Komisji Prawa w sprawie informacji o stanie mienia Gminy Darłowo za 2021 rok stanowi załącznik nr 
34 do niniejszego protokołu/ 
 
/Opinia Komisji Rewizyjnej w sprawie informacji o stanie mienia Gminy Darłowo za 2021 rok stanowi 
załącznik nr 35 do niniejszego protokołu/ 
 

Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo powiedział, że przedstawi tutaj takie 
streszczenie z wykonania budżetu za 2021 rok w formie tutaj dla radnych takiej ogólnej, bo 
wie, że tutaj jest dużo tych cyfr i dużo tabelek, ale w formie takiej ogólnej też to było opisane 
w raporcie o stanie gminy.  

(Radna Justyna Osses wyszła z sali obrad) 

Dochody samorządu Gminy Darłowo w 2021 roku oczywiście te dochody na początku 
ze styczniem 2021 roku były planowane na kwotę 64 miliony złotych. Budżet jednak po 
stronie dochodów zamknął się kwotą 77 milionów złotych. W tym dochody bieżące to jest 65 
milionów 415 tysięcy złotych oraz dochody majątkowe 11 milionów 949 tysięcy złotych. Na 
skład tych dochodów majątkowych oprócz dochodów ze sprzedaży mienia także składają się 
dochody środki pozyskane na zadania inwestycyjne ze środków unijnych i krajowych.  

Wydatki. Budżet po stronie wydatków zamknął się kwotami 67 milionów 432 tysiące 
złotych. W tym wydatki bieżące, czyli wydatki które polegają na utrzymaniu samorządu i jej 
jednostek podległych 53 miliony 424 tysiące złotych. Wydatki majątkowe 14 milionów 
złotych. Wydatki majątkowe, to wydatki, które zostały przeznaczone na inwestycje 
samorządowe.  
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(Radna Justyna Osses wróciła na salę obrad) 

Planowany budżet zamykał się deficytem czyli minusem 1 806 455 zł. Natomiast 
wykonanie budżetu za 2021 rok zakończyło się nadwyżką. Nie braliśmy kredytu. Była to 
nadwyżka w kwocie 9 232 516 zł. Nadwyżka też wynikała z dodatkowych środków na 
zadania inwestycyjne jakie uzyskaliśmy, czyli dotację na budowę sali gimnastycznej w 
Dąbkach 3 000 000 zł, środki z rezerwy subwencji ogólnej na budowę kanalizacji 1 474 000 
zł. Dotacji na budowę ulicy Dąbkowickiej 1 044 000 zł. Pan wójt powiedział, że przedstawiał 
poszczególne działy na komisjach i tu je tak też po krótce przedstawi.  

Dział 010 Rolnictwo. Tu dochody były na poziomie 1 028 000 zł. W tym także 
zapisany zwrot rolnikom akcyzy w cenie paliw olejów napędowych. Wydatki z tego działu to 
1 219 000 zł, głownie z przeznaczeniem oprócz zwrotu akcyzy były przeznaczone na 
konserwację urządzeń melioracyjnych także dla Spółki Wodnej. 

Dział 600 Transport i Łączność. Tu dochody wyniosły 2 298 000 zł. To są przeważnie 
środki zewnętrzne, czyli dotacja na budowę ulicy Dąbkowickiej w Dąbkach 2 044 000 zł. 
Dotacje z Urzędu Miasta na prace projektowe na budowę chodnika Rusko – Darłowo. Ten 
projekt realizowała Gmina razem z Miastem Darłowo. Dotacja na zadanie przebudowy drogi 
w miejscowości Kopań zrealizowana w ramach Programu Ochrony Gruntów Rolnych  
223 474 zł. Wydatki wykonane w tym dziale transportu i łączności to 2 978 000 zł z 
przeznaczeniem na remonty dróg gminnych. Wydatki w tym dziale na zadania inwestycyjne 
związane z przebudową dróg wyniosły 4 470 000 zł. Także udzielono dotacji dla Powiatu 
Sławieńskiego na remonty dróg powiatowych to było 700 000 zł na remonty dróg 
Kowalewice – Sulimice oraz Słowinko – Boleszewo. Te drogi zostały wykonane przy 
pomocy środków gminnych. Dodatkowo za ponad sty tysięcy złotych została wykonana 
dokumentacja drogi Dobiesław – Wiekowo. Tutaj ten projekt także został przekazany 
Starostwu Powiatowemu w Sławnie. Ma to pozytywny wymiar z tego powodu, że Starostwo 
Powiatowe złożyło na podstawie tego projektu z Polskiego Ładu i otrzymało środki na 
realizacje tego zadania 15 000 000 zł. Tutaj też jest 5 % wkładu własnego. Pan Wójt 
powiedział, że myśli, że tutaj po te 2,5% samorząd powiatowy i samorząd gminny będzie 
uczestniczył.  

Dział 630 Turystyka. Tutaj ogólnie są wydatki związane z promocją gminy, koncerty, 
festyny 429 000 zł oraz wydatki inwestycyjne 787 000 zł to są prace projektowe ścieżki 
ruchowej oraz zagospodarowanie przy Centrum Sportów Wodnych w Dąbkach. To był 
projekt współfinansowany ze Środkowopomorskiej Grupy Działania. Całkowity koszt 
projektu to pół miliona złotych. W tym roku w ramach Środkowopomorskiej Grupy Działania 
taki projekt podobny będzie realizowany w miejscowości Domasławice.  

Gospodarka mieszkaniowa. Dochody wykonane to jest sześć milionów złotych. 
Główne to są dochody ze sprzedaży mienia, dzierżawa, najem gruntów, użytkowanie 
wieczyste, służebności. Wydatki to 2 150 000 zł i dotyczą obsługi mienia gminnego czyli 
wynagrodzenia pracowników, usługi związane z wyznaczeniem działek, wyceną działek, 
nadawaniem numeru posesji, podatku od nieruchomości, odszkodowania za zajęcie działek 
przez gminę w celu realizacji zadań inwestycyjnych. Zarówno w tym roku jak i w minionym 
są ważne wydatki na ten cel. Na wydatki inwestycyjne wydatkowano 337 000 zł i jest to 
rewitalizacja w miejscowości Bukowo Morskie i Pęciszewko. W tym roku będzie ten projekt 
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zakończony. Mamy dofinansowanie z Regionalnego Programu Operacyjnego na te 
rewitalizacyjne. Podobne przedsięwzięcie zostało zrealizowane w miejscowości Drozdowo.  

Dział Administracja Publiczna. Dochody to są dotacje związane z wykonywaniem 
działań rządowych dotyczących wydawania dowodów osobistych oraz czynności związanych 
z prowadzeniem Urzędu Stanu Cywilnego, przeprowadzeniem Spisu Ludności. To jest kwota 
91 742 zł. Otrzymaliśmy również Granty Sołeckie w tamtym roku na Krupy i Zakrzewo 
20 000 zł. Dzięki zaangażowaniu sołtysów tych miejscowości, którzy złożyli wnioski do 
Urzędu marszałkowskiego. Takie granty w tej kwocie zostały przyznane w tym roku 
Sulimicom oraz Sińczycy, czego gratulujemy. Tu też sołtysi składali wnioski i otrzymali po 
15 000 zł dofinansowania na określone zadania i te wnioski przeszły.  

Dział 754 Bezpieczeństwo Publiczne i Ochrona Przeciwpożarowa. Wydatki na 
Ochotnicze Straże Pożarne na ternie gminy są to wydatki na ponad 400 000 zł. W tamtym 
roku ponieśliśmy wydatki inwestycyjne, czyli zakupy samochodu OSP oraz dofinansowania 
zakupu dla policji, dla naszych dzielnicowych i to była kwota ponad 368 000 zł.  

Dochody od osób fizycznych i prawnych oraz jednostek nie posiadających osobowości 
prawnej bieżące to 32 185 000 zł. Główne składniki tych dochodów to jest podatek od 
nieruchomości 17 860 000 zł, podatek rolny blisko 1 400 000 zł,  opłata uzdrowiskowa                    
2 500 000 zł, opłata miejscowa 510 000 zł, podatek od czynności cywilnoprawnych 1 312 000 
zł, udziały w podatku dochodowych od osób fizycznych i prawnych, czyli udziały odpisu z 
PIT 6 677 743 zł. W tamtym roku otrzymaliśmy także rekompensatę z opłaty targowej na 
skutek covidu w kwocie 155 000 zł.  

Dział 757 Obsługa długu publicznego. Odsetki z tytułu zaciągniętego kredytu w 2021 
roku wyniosły 67 000 zł.  

Dział 758 Różne rozliczenia. Tu mamy dochody 18 440 000 zł. W tym jest subwencja 
oświatowa 7 700 000 zł. Uzupełnienie subwencji ogólnej 2 154 000 zł. uzupełnienie 
dochodów gmin 602 000 zł. Uzupełnienie subwencji ogólnej z przeznaczeniem na wsparcie 
inwestycyjne w zakresie inwestycji kanalizacyjnych 1 474 000 zł. Dotacja dla gmin 
uzdrowiskowych jest to równowartość zebranej opłaty uzdrowiskowej z 2019 roku 2 904 000 
zł. Odzyskany VAT z inwestycji sanitarnych 363 000 zł.  

Dział 801 Oświata. Dochody wyniosły 486 000 zł. To jest dotacja na wychowanie 
przedszkolne z budżetu państwa 151 000 zł, zakup podręczników 93 000 zł, dotacja dla szkół 
publicznych „Laboratorium przyszłości” 180 000 zł, oraz wynajęcie autobusu 21 000 zł. 
Wydatki w oświacie wyniosły 14 883 000 zł.  

Ochrona Zdrowia. Wydatki w tym dziale wyniosły 427 000 zł. To jest z 
przeznaczeniem na przeciwdziałanie alkoholizmowi i narkomanii. Dochody ze sprzedaży 
napojów alkoholowych wyniosły 317 000 zł.  

Pomoc społeczna. Wykonane dochody to przede wszystkim dotacje na zadania 
realizowane przez GOPS i Senior Plus, których wykonanie zamykało się na koniec roku w 
kwocie 616 000 zł.  

Dział Rodzina. W tym dziale mamy między innymi pomoc Państwa w zakresie 500+. 
W tym roku zostało ono przeniesione do ZUS. Wypłata świadczeń rodzinnych oraz 
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ubezpieczenia zdrowotne jest to kwota 11 524 000 zł. W tym dziale są także wydatki 
inwestycyjne i jest to kwota 338 000 zł związane z wyposażeniem żłobka.  

Dział 900 Gospodarka Komunalna i Ochrona Środowiska. Główne źródło dochodu w 
tym dziale to wpłaty za wywóz odpadów komunalnych, które w 2021 roku wyniosły 
2 876 539 zł. Za wycinkę drzew uzyskaliśmy w tamtym roku 541 000 zł. Głównie z 
wykonaniem wycinki uzgodnione jest z RDOŚ w miejscowości Dąbki, gdzie powstaje Marina 
Dąbki. Wydatki w tym dziale wyniosły 5 068 000 zł z przeznaczeniem głównie na wypłatę 
wywóz odpadów komunalnych, utrzymanie zieleni, oczyszczanie wsi, utrzymanie zwierząt w 
schroniskach, oświetlenie uliczne. Wydatki inwestycyjne to 6 705 000 zł, czyli budowa sieci 
wodno-kanalizacyjnej oraz zakup udziałów w spółce gminnej w budowie oświetlenia 
ulicznego.  

Kultura i Ochrona Dziedzictwa Narodowego. Wydatki 2 093 000 zł. W tym jest 
utrzymanie świetlic i dotacje na działalność Gminnej Biblioteki, dotacje na konserwację 
zabytków. W tym dziale także są wydatki inwestycyjne 83 000 zł, projekt budowy placu 
zabaw w Wiekowicach, zagospodarowanie terenu przy świetlicy w Zakrzewie – grant solecki, 
w Dobiesławiu zakup sprzętu sportowo-rekreacyjnego, w Krupach też z grantu sołeckiego.  

Kultura Fizyczna i Sport. Dochody osiągnięte przez Centrum Sportów Wodnych 
381 000 zł. Wydatki 1 339 000 zł z przeznaczeniem na dotacje dla organizacji pozarządowych 
na działalność związaną ze sportem, środki na działalność Centrum Sportów Wodnych w 
Dąbkach. Wydatki inwestycyjne to jest 34 000 zł i to jest zakup tyrolki w Jeżyczkach i projekt 
oświetlenia boiska w Rusku.  

Pan wójt powiedział, że jeszcze chciałby powiedzieć o środkach sołeckich. Środki 
sołeckie w 2021 roku, czyli budżet obywatelski, który jest partycypowany przez mieszkańców 
naszej gminy w poszczególnych sołectwach wyniósł 957 132 zł. To jest bardzo duży fundusz 
sołecki, wielokrotnie przewyższający czasami fundusze obywatelskie miejscowości 
miejskich. Pan wójt zaznaczył, że fundusz sołecki tylko Gmina Darłowo ma w powiecie 
sławieńskim. Ten fundusz w 2021 roku zamknął się wykorzystaniem w 98,8%. Pan Wójt 
pogratulował Sołtysom i Radom Sołeckim wykorzystania tego funduszu.  

Pan wójt przedstawił także informację o stanie mienia, która została załączona do 
przedmiotowego sprawozdania. Wartość początkowa majątku na dzień 1 stycznia 2021 roku 
wynosiła 161 513 000 zł. Natomiast na grudzień zamknęła się kwotą 167 680 000 zł co 
oznacza wzrost o 3,8%. Według stanu na 31 grudnia 2021 roku Gmina Darłowo posiadała 
ogólną powierzchnię gruntów 850 ha, które stanowią mienie komunalne w wyniku 
komunalizacji, a także nabycia. W skład mienia wchodzą nieruchomości: oddane w dzierżawę 
ogółem 106 ha, pozostające w użytkowaniu wieczystym osób fizycznych i prawnych 10,8 ha, 
inne (drogi o powierzchni 476 ha, parki, tereny zieleni, nieużytki, cmentarze itp.). Ponadto 
Gmina Darłowo dysponuje trzynastoma lokalami mieszkalnymi i jednym lokalem 
tymczasowym, nieruchomością zabudowaną budynkiem na ul. M.C. Skłodowskiej tzw. 
„Przychodnią Zdrowia”, nieruchomością zabudowaną na ul. O.D. Tynieckiego w Darłowie, w 
których znajdują się lokale użytkowe, budynkami biurowymi na ul. Dąbrowskiego czyli 
obecny Urząd Gminy, oraz 23 świetlicami wiejskimi. W Gminie Darłowo działają jednostki 
organizacyjne: 

1) Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w Darłowie;  
2) Dzienny Dom „Senior+” w Wiekowie; 
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3) Gminny Żłobek „Dziecięcy Zakątek” w Rusku; 
4) Szkoła Podstawowa im. Ludzi Morza w Kopnicy; 
5) Szkoła Podstawowa im. Ratowników Morskich w Dąbkach; 
6) Szkoła Podstawowa w Starym Jarosławiu; 
7) Centrum Sportów Wodnych w Dąbkach. 

W Gminie działa także instytucja kultury tj. Gminna Biblioteka Publiczna w Domasławicach; 
 
Gmina Darłowo posiada 100% udziałów w ogólnej wartości kapitału w Gminny Zakład 
Użyteczności Publicznej Spółka z o. o. z siedzibą w Krupach. Gmina posiada także 1 % w 
Spółce MPGKiM w Sławnie.  
 
Wiceprzewodniczący Rady zapytał czy są problemy techniczne i czy można kontynuować 
sesję.  
Pracownicy odpowiedzieli, że są problemy techniczne drobne, ale można kontynuować sesję.  
 
Radni zapoznali się także ze sprawozdaniem finansowym Gminy Darłowo za 2021 rok oraz z 
uchwałą Nr K.50.275.2022 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w 
Szczecinie z dnia 22 kwietnia 2022 roku w sprawie wydania opinii o przedłożonym przez 
Wójta Gminy Darłowo sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Darłowo za 2021 rok wraz 
z informacją o stanie mienia komunalnego.  
 
Skład Orzekający RIO pozytywnie zaopiniował wykonanie budżetu Gminy Darłowo za 2021 
rok wraz z informacją o stanie mienia komunalnego.  

/Uchwała Nr K.50.275..2022 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie z dnia 22 
kwietnia 2022 roku stanowi załącznik nr 36 do niniejszego protokołu/ 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję. 
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia 
sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Darłowo za 2021 
rok:  
 
Podczas głosowania na sesji obecnych było 12 radnych. 
Udział w głosowaniu wzięło 12 radnych. 
Na podstawie wyników głosowania Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy Darłowo  
12 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosami wstrzymującymi 
podjęła

 

 uchwałę w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz 
sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Darłowo za 2021 rok. 

/Uchwała Nr LII.519.2022 Rady Gminy Darłowo w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania 
finansowego oraz sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Darłowo za 2021 rok stanowi załącznik nr 37 do 
niniejszego protokołu/ 
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Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
Ad.15.
Rozpatrzenie wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Darłowo w sprawie udzielenia 
Wójtowi Gminy Darłowo absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2021 rok                           
Druk Nr 3/2022LII oraz podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi 
Gminy Darłowo z tytułu wykonania budżetu za rok 2021. Druk Nr 4/2022LII 

  

 
/Wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Darłowo wraz z uzasadnieniem w sprawie udzielenia Wójtowi 
Gminy Darłowo absolutorium z tytułu wykonania budżetu za rok 2021 stanowi załącznik nr 38 do niniejszego 
protokołu/  
 
/Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Darłowo z tytułu 
wykonania budżetu za rok 2021 stanowi załącznik nr 39 do niniejszego protokołu/  
 
Pan Wiceprzewodniczący poinformował, że Komisja Rewizyjna dokonała szczegółowej 
analizy  

• sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Darłowo za 2021 rok, 
• sprawozdania finansowego Wójta Gminy Darłowo za 2021 rok,  
• informacji Wójta Gminy Darłowo o stanie mienia Gminy Darłowo 
i sporządziła wniosek absolutoryjny

 

 na posiedzeniu Komisji Rewizyjnej w dniu 13 
czerwca 2022 roku, który to następnie został przesłany z zachowaniem 14-dniowego 
ustawowego terminu przed planowaną sesją do Regionalnej Izby Obrachunkowej w 
Szczecinie Zespół Zamiejscowy w Koszalinie z prośbą o wydanie opinii.  

Wszyscy Radni Rady Gminy Darłowo otrzymali wniosek Komisji Rewizyjnej wraz                                    
z zawiadomieniem na dzisiejszą sesję w ustawowym terminie, zgodnym również z § 30 ust. 6 
Statutu Gminy Darłowo.  
 
Pan Wiceprzewodniczący stwierdził, że procedura dotycząca sesji absolutoryjnej

 

 wraz                                          
z zachowaniem wszystkich wynikających z ustaw terminów została zachowana.  

 
Wiceprzewodniczący Rady w związku z nieobecnością Radnego Waldemara Bonka 
Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej i lekką niedyspozycją Radnego Wiesława Moskwy 
Zastępcy Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej oddał głos Radnej Justynie Osses będącej 
Członkiem Komisji Rewizyjnej, w celu przedstawienia wniosku absolutoryjnego i uchwały 
absolutoryjnej.  

Pani Justyna Osses Członek Komisji Rewizyjnej przedstawiła: 
1) wniosek absolutoryjny wraz z uzasadnieniem oraz  
2) projekt uchwały absolutoryjnej wraz  z uzasadnieniem. 

 

„WNIOSEK 
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Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Darłowo  
z dnia 13 czerwca 2022 roku 

 
w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Darłowo absolutorium  

z tytułu wykonania budżetu za rok 2021. 
 
            Na podstawie art. 18a ust. 3 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym 
(Dz. U. z 2022 r. poz. 559 z późn. zm.) oraz art. 270 ust. 2 i ust. 3 ustawy z dnia 27 sierpnia 
2009 roku o finansach publicznych (Dz. U. z 2021 r. poz. 305 z późn. zm.) Komisja 
Rewizyjna Rady Gminy Darłowo po rozpatrzeniu: 
 

1) sprawozdania finansowego Wójta Gminy Darłowo za 2021 rok;  
2) sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Darłowo za 2021 rok wraz z opinią 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie o tym sprawozdaniu; 
3) informacji Wójta Gminy Darłowo o stanie mienia Gminy Darłowo, 

 
postanawia, co następuje: 

1. pozytywnie opiniuje

2. 

 wykonanie budżetu Gminy Darłowo za 2021 rok wraz                                    
z informacją o stanie mienia komunalnego oraz sprawozdanie finansowe Gminy 
Darłowo za 2021 rok, 
zwraca się do Rady Gminy Darłowo z wnioskiem o udzielenie absolutorium 
Wójtowi Gminy Darłowo z tytułu wykonania budżetu za rok 2021

 
. 

Działając zgodnie z art. 18a ust 3 ustawy z dnia  8 marca 1990 roku o samorządzie 
gminnym (Dz. U. z 2022 r. poz. 559 z późn. zm.), na podstawie sprawozdania z wykonania 
budżetu Gminy Darłowo za 2021 rok, sprawozdania finansowego Gminy Darłowo za 2021 
rok oraz informacji o stanie mienia Gminy Darłowo, Komisja Rewizyjna Rady Gminy 
Darłowo na posiedzeniu w dniu 13 czerwca 2022 roku rozpatrzyła sprawozdanie finansowe 
Wójta Gminy Darłowo za 2021 rok, sprawozdanie Wójta Gminy Darłowo z wykonania 
budżetu Gminy Darłowo za 2021 rok wraz z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej o tym 
sprawozdaniu, oraz informację o stanie mienia Gminy Darłowo i porównała z innymi 
sprawozdaniami finansowymi, a także wysłuchała ustnych wyjaśnień Wójta i stwierdziła, co 
następuje:  

Uzasadnienie:  

 
1. Komisja Rewizyjna Rady Gminy Darłowo dokonała analizy sprawozdania                               

finansowego Gminy Darłowo za 2021 rok. 
 

Sprawozdanie finansowe zostało przekazane organowi stanowiącemu tj. Radzie Gminy 
Darłowo w dniu 31 maja 2022 roku, co jest zgodne z art. 270 ust. 1 ustawy z dnia                             
27 sierpnia 2009 roku o finansach publicznych (Dz. U. z 2021 r. poz. 305 z późn. zm.).                             
W związku z powyższym termin został zachowany.  
 
Sprawozdanie finansowe składa się z: 
1) bilansu z wykonania budżetu jednostki samorządu terytorialnego za 2021 rok,  
2) bilansu łącznego jednostki budżetowej za 2021 rok, 
3) informacji dodatkowej za 2021 rok, 
4) rachunku zysków i strat jednostki za 2021 rok, 
5) funduszu zmian jednostki za 2021 rok. 
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Sprawozdanie finansowe zostało sporządzone na podstawie danych księgowych 
wynikających z zamknięcia ksiąg rachunkowych na dzień 31 grudnia 2021 roku. Dane 
zawarte w łącznym zestawieniu zmian w funduszu jednostki oraz łącznym rachunku zysków i 
strat jednostki są zgodne z jednostkowymi sprawozdaniami jednostek budżetowych. 
Natomiast dane zawarte                  w bilansie z wykonania budżetu są zgodne z danymi 
wynikającymi z ewidencji księgowej.  

 
Ze sprawozdania finansowego wynika, że: 
 
1) zestawienie zmian w funduszu jednostki: 

a) na początku okresu wynosił 114 466 381,00 zł 
b) zwiększony 98 035 559,86 zł 
c) zmniejszony 90 827 212,27 zł 
d) na koniec okresu wynosił 107 738 444,01 zł 

 
2) rachunek zysków i strat jednostki: 

a) przychody netto z podstawowej działalności operacyjnej 76 651 604,12 zł 
b) koszty działalności operacyjnej 54 268 483,06 zł 
c) pozostałe przychody operacyjne 193 822,02 zł 
d) pozostałe koszty operacyjne 210,96 zł 
e) przychody finansowe 12 943,95 zł 
f) koszty finansowe 67 292,36 zł 
g) zysk 22 522 383,70 zł 

 
3) bilans jednostki budżetowej wraz z informacją dodatkową:  

a) aktywa trwałe 128 329 282,05 zł 
b) aktywa obrotowe 8 885 861,19 zł 
c) suma aktywów 137 215 143,24 zł 
d) suma pasywów 137 215 143,24 zł 

 
4) bilans z wykonania budżetu  Gminy Darłowo: 

a) suma aktywów na koniec roku 18 691 111,31 zł 
b) suma pasywów na koniec roku 6 947 436,88 zł 
c) zobowiązania na koniec roku (kredyty i pożyczki) 6 799 968 zł 

 
2. Komisja Rewizyjna Rady Gminy Darłowo dokonała analizy sprawozdania                                    

z wykonania budżetu złożonego przez Wójta Gminy Darłowo Radzie Gminy 
Darłowo i stwierdziła, co następuje: 
 

Sprawozdanie zostało przedłożone Radzie Gminy Darłowo w dniu 30 marca 2022 roku, co 
jest zgodne z art. 267 ust. 1 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 roku o finansach publicznych (Dz. 
U.       z 2021 r. poz. 305 z późn. zm.). Ze sprawozdania z wykonania budżetu Gminy 
Darłowo za 2021 rok wynika: 

 
1) Uchwalony przez Radę Gminy Darłowo budżet, po uwzględnieniu zmian w ciągu roku 

przewidywał realizację dochodów w kwocie 71 571 766,74 zł. Dochody wykonano                          
w kwocie 77 364 621,46 zł, co stanowiło 108,09 % planu.   
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2) Uchwalony przez Radę Gminy Darłowo plan wydatków budżetowych po zmianach 
dokonanych w ciągu roku przewidywał kwotę 73 378 221,92 zł. Wydatki zrealizowano w 
kwocie 67 432 104,67 zł, co stanowi 91,90 % ogółu planu.  
 

3) Na realizację inwestycji zaplanowano w budżecie Gminy Darłowo kwotę 16 847 357,50 
zł, co stanowiło 22,96 % ogółu planu wydatków. Wydatkowano kwotę 14 007 373,23 zł, 
co stanowi 20,77 % ogółu planu wydatków, a 83,14 % planowanych wydatków na 
inwestycje.  
 

4) Na wydatki bieżące budżetu zaplanowano kwotę 56 530 864,42 zł, zrealizowano wydatki 
w kwocie 53 424 731,44 zł, co stanowi 94,51 % ogółu tych wydatków.  
 

5) Budżet Gminy Darłowo ostatecznie zamknął się za 2021 rok wynikiem dodatnim 
(nadwyżką) w wysokości – 9 932 516,79 zł. 
 

6) Ze środków budżetu Gminy Darłowo w 2021 roku spłacono raty zaciągniętych pożyczek                 
i kredytów w kwocie 1 700 032 zł.  
 

7) Zadłużenie Gminy Darłowo na koniec 2021 roku z tytułu zaciągniętych pożyczek                       
i kredytów wyniosło kwotę 6 799 968 zł z terminem spłaty do 2025 roku.  
 

8) Gmina Darłowo na 31 grudnia 2021 roku nie posiadała wymaganych zobowiązań                                
z terminem płatności do 31 grudnia 2021 roku z tytułu dostaw towarów.  
 

9) Skutki obniżenia górnych stawek podatków za 2021 rok wynosiły 844 676,00 zł.  
 

10) Skutki decyzji wydanych przez organ podatkowy na podstawie ustawy – ordynacja 
podatkowa – obliczone za okres sprawozdawczy: umorzenie zaległości podatkowych, 
rozłożenie na raty i odroczenie terminu płatności, oraz skutki udzielonych ulg i zwolnień 
obliczone za okres sprawozdawczy (bez ulg i zwolnień ustawowych) wyniosły 784 487,35 
zł.  

 
 
3. Komisja Rewizyjna Rady Gminy Darłowo dokonała analizy informacji o stanie 

mienia Gminy Darłowo, z której według stanu na dzień 31 grudnia 2021 roku 
wynika, że: 

 
1. Ogólna powierzchnia gruntów stanowiących własność Gminy Darłowo wynosiła                    

850,8796 ha; 
 

2. W skład mienia wchodzą nieruchomości: 
a) oddane w dzierżawę ogółem 106,9829 ha; 
b) pozostające w użytkowaniu wieczystym osób fizycznych i prawnych 10,8669 ha; 
c) inne (drogi, parki, tereny zieleni, nieużytki, cmentarze itp.) 

 
3. Gmina Darłowo dysponuje: 

a) 13 lokalami mieszkalnymi i 1 lokalem tymczasowym,  
b) nieruchomością zabudowaną budynkiem na ul. M.C. Skłodowskiej tzw. „Przychodnią 

Zdrowia” – działka nr 139/2, obręb Darłowo 13; 
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c) nieruchomością zabudowaną na ul. O.D. Tynieckiego w Darłowie, w których 
znajdują się lokale użytkowe – działka nr 539, obręb Darłowo 10; 

d) budynkami biurowymi na ul. Dąbrowskiego (grunt znajduje się w użytkowaniu 
wieczystym) – działki nr 75/4 i 75/5, obręb Darłowo 12; 

e) 23 świetlicami wiejskimi. 
 

4. W Gminie Darłowo działają: 
 

1) jednostki organizacyjne: 
a) Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w Darłowie; 
b) Dzienny Dom „Senior+” w Wiekowie; 
c) Gminny Żłobek „Dziecięcy Zakątek” w Rusku; 
d) Szkoła Podstawowa im. Ludzi Morza w Kopnicy; 
e) Szkoła Podstawowa im. Ratowników Morskich w Dąbkach; 
f) Szkoła Podstawowa w Starym Jarosławiu; 
g) Centrum Sportów Wodnych w Dąbkach. 
 

2) instytucja kultury:  
Gminna Biblioteka Publiczna w Domasławicach; 
 

5. Gmina Darłowo posiada 100% udziałów w ogólnej wartości kapitału w Gminny Zakład 
Użyteczności Publicznej Spółka z o. o. z siedzibą w Krupach. 
 

6. Gmina Darłowo w 2021 roku nabyła 29 nieruchomości o powierzchni 3,1468 ha; 
 
7. Gmina Darłowo w 2021 roku zbyła mienie komunalne: 

a) sprzedała w drodze przetargów 24 działki o łącznej powierzchni 6,3632 ha; 
b) w zamian za odszkodowanie na podstawie art. 131 ustawy o gospodarce 

nieruchomościami 1 działka o powierzchni 0,3179 ha; 
 

8. Z tytułu wykonywania praw własności i innych praw majątkowych uzyskano 
dochody: 
a) z tytułu użytkowania wieczystego oraz przekształcenia użytkowania wieczystego na 

własność 366 077,24 zł; 
b) z tytułu sprzedaży mienia komunalnego 5 835 180,87 zł; 
c) z tytułu odszkodowań, służebności 130 273,36 zł; 
d) z tytułu najmu, dzierżaw, reklam 722 829,89 zł; 
e) z tytułu opłaty adiacenckiej i planistycznej 223 051,47 zł; 
f) z tytułu zajęcia pasa drogowego w celu prowadzenia robót drogowych, urządzeń 

infrastruktury 117 499,54 zł. 
 
4. Komisja Rewizyjna Rady Gminy Darłowo wzięła pod uwagę także pozytywną opinię 

wyrażoną w uchwale Nr K.50.275.2022 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 
Obrachunkowej  w Szczecinie z dnia 22 kwietnia 2022 roku w sprawie wyrażenia 
opinii o przedłożonym przez Wójta Gminy Darłowo sprawozdaniu z wykonania 
budżetu Gminy Darłowo za 2021 rok wraz z informacją o stanie mienia 
komunalnego. 
 

5. Ponadto w swoich analizach Komisja Rewizyjna Rady Gminy Darłowo zapoznała się 
z opiniami pozostałych komisji Rady Gminy Darłowo, które także są pozytywne. 
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Wnioski i zalecenia: 
 

1. Przyjęty na 2021 rok plan wydatków nie został przekroczony w żadnym dziale 
klasyfikacji budżetowej. 

 
2. Na podstawie powyższych danych oraz przeprowadzonych czynności kontrolnych 

Komisja Rewizyjna Rady Gminy Darłowo ocenia, że Wójt Gminy Darłowo realizując 
zadania związane z wykonaniem budżetu, kierował się zasadą celowości, legalności, 
rzetelności i oszczędności w gospodarowaniu środkami publicznymi. Komisja nie 
stwierdziła uchybień w tym zakresie.  

 
Postanowienia końcowe: 
 
Komisja Rewizyjna Rady Gminy Darłowo po rozpatrzeniu całokształtu spraw związanych 
ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za rok 2021, sprawozdaniem finansowym Wójta 
Gminy Darłowo za 2021 rok i informacją o stanie mienia komunalnego Gminy Darłowo oraz 
materiałów dodatkowych pozytywnie opiniuje

 

 wykonanie budżetu za 2021 rok i 
postanawia wystąpić do Rady Gminy Darłowo z wnioskiem o udzielenie Wójtowi Gminy 
Darłowo absolutorium z tytułu wykonania budżetu za rok 2021.  

 
Komisja Rewizyjna przyjęła powyższą opinię w głosowaniu w obecności 5 Radnych, 
głosując:  
5 głosów za 
0 głosów przeciw 
0 głosów wstrzymujących się 
 
Przyjęta opinia stanowi uzasadnienie wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Darłowo                        
z dnia 13 czerwca 2022 roku w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Darłowo absolutorium                            
z tytułu wykonania budżetu za 2021 rok.  
 

1. Waldemar Bonk – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej  

Komisja Rewizyjna Rady Gminy Darłowo w składzie: 

2. Wiesław Moskwa – Zastępca Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej  
3. Justyna Osses – Członek Komisji Rewizyjnej  
4. Robert Ciszek – Członek Komisji Rewizyjnej  
5. Piotr Szewczykowski – Członek Komisji Rewizyjnej” 
 

Pan Henryk Ignatowicz Wiceprzewodniczący Rady Gminy Darłowo przedstawił Uchwałę Nr 
50-25/2/2022 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie z dnia 23 
czerwca 2022 roku w sprawie wydania opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy 
Darłowo w sprawie absolutorium.  

/Uchwała Nr 50-25/2/2022 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie z dnia 23 
czerwca 2022 roku stanowi załącznik nr 40 do niniejszego protokołu/ 
 



Strona 35 z 62 
 

 
Radna Justyna Osses Członek Komisji Rewizyjnej przedstawiła uchwałę absolutoryjną: 

„Uchwała … 
Rady Gminy Darłowo 

z dnia 30 czerwca 2022 roku 
 
 
w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Darłowo z tytułu wykonania 
budżetu za rok 2021. 
 
            Na podstawie art. 18 ust. 2 pkt 4 i art. 28a ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o 
samorządzie gminnym (Dz. U. z 2022 r. poz. 559 z późn. zm.) oraz art. 271 ust. 1 ustawy z 
dnia 27 sierpnia 2009 roku o finansach publicznych (Dz. U. z 2021 r. poz. 305 z późn. zm.) 
Rada Gminy Darłowo uchwala, co następuje: 
 

§ 1. 
Po zapoznaniu się z: 
1) sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Darłowo za 2021 rok; 
2) sprawozdaniem finansowym jednostki samorządu terytorialnego za 2021 rok; 
3) informacją o stanie mienia Gminy Darłowo; 
4) uchwałą Nr K.50.275.2022 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej                   

w Szczecinie z dnia 22 kwietnia 2022 roku w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym 
przez Wójta Gminy Darłowo sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Darłowo za 
2021 rok wraz z informacją o stanie mienia komunalnego; 

5) stanowiskiem Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Darłowo; 
6) opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej o wniosku Komisji Rewizyjnej, 
udziela się Wójtowi Gminy Darłowo absolutorium z tytułu wykonania budżetu Gminy 
Darłowo za rok 2021. 

 
§ 2. 

Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 
 
Wnioskodawca: 

1. Waldemar Bonk – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej  
Komisja Rewizyjna w składzie: 

2. Wiesław Moskwa – Zastępca Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej  
3. Justyna Osses – Członek Komisji Rewizyjnej  
4. Robert Ciszek– Członek Komisji Rewizyjnej  
5. Piotr Szewczykowski – Członek Komisji Rewizyjnej  
 
 
Uzasadnienie do projektu uchwały w sprawie udzielenia absolutorium dla Wójta Gminy 
Darłowo za 2020 rok. 

 
Wójt Gminy Darłowo w terminach zgodnie z obowiązującymi przepisami 

ustawowymi (art. 267 ust. 1 pkt 1 i 3  i art. 270 ust. 1 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 roku o 
finansach publicznych) przedłożył Radzie Gminy Darłowo sprawozdanie z wykonania 
budżetu Gminy Darłowo za 2021 rok, sprawozdanie finansowe Gminy Darłowo za 2021 rok, 
informację o stanie mienia Gminy Darłowo.  
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Rada Gminy Darłowo zgodnie z art. 271 ust. 1 pkt 1-6 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 

roku o finansach publicznych, po dokonaniu analizy w/w sprawozdań i informacji, a także 
zapoznaniu się z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie, o tym sprawozdaniu                        
i informacji, i stanowiskiem Komisji Rewizyjnej w terminie do 30 czerwca roku 
następującego po roku budżetowym podejmuje uchwałę w sprawie absolutorium dla Wójta 
Gminy Darłowo.  

 
Zgodnie z art. 28a ust. 2 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym                

uchwałę w sprawie absolutorium rada gminy podejmuje bezwzględną większością głosów 
ustawowego składu rady gminy. 
 
Komisja Rewizyjna Rady Gminy Darłowo w składzie: 

1. Waldemar Bonk – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej  
2. Wiesław Moskwa – Zastępca Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej  
3.  Justyna Osses – Członek Komisji Rewizyjnej 
4. Robert Ciszek– Członek Komisji Rewizyjnej  
5. Piotr Szewczykowski – Członek Komisji Rewizyjnej” 
 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję absolutoryjną. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję absolutoryjną. 
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy 
Darłowo z tytułu wykonania budżetu za rok 2021:  
 
Podczas głosowania na sesji obecnych było 12 radnych. 
Udział w głosowaniu wzięło 12 radnych. 
Na podstawie wyników głosowania Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy Darłowo  
12 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosami wstrzymującymi 
podjęła

 

 uchwałę w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Darłowo z tytułu 
wykonania budżetu za rok 2021. 

/Uchwała Nr LII.520.2022 Rady Gminy Darłowo w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Darłowo z 
tytułu wykonania budżetu za rok 2021 stanowi załącznik nr 41 do niniejszego protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono.  
 

Na sali obrad rozległy się oklaski. 
 

Pan Wiceprzewodniczący powiedział, że gratuluje i ogłasza 5-minutową przerwę. 
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Podczas przerwy Wiceprzewodniczący Rady wraz z Radnymi w imieniu Rady Gminy 
Darłowo składali Wójtowi oraz Pani Skarbnik i Pani Sekretarz gratulacje i podziękowania a 
także wręczali piękne kwiaty.  

 
Również Kierownicy i Dyrektorzy jednostek organizacyjnych gminy, Instytucji Kultury 

i Prezes Spółki GZUP oraz pracownicy Urzędu Gminy Darłowo składali gratulacje Panu 
Wójtowi, Pani Skarbnik i Pani Sekretarz i wręczali piękne kwiaty. 
 

Pan Wójt bardzo serdecznie dziękował Państwu Radnym za zaufanie, za współpracę i 
za udzielenie absolutorium. Wójt powiedział, że jest to któreś z rzędu absolutorium w 100 % 
poparte przez radnych i jest mu naprawdę bardzo miło, że dzięki także pracy radnych i pracy 
i pomysłom jakie tu z urzędu idą, wiele rzeczy pozytywnych się dzieje. Ten budżet tak jak 
czytaliśmy w opinii nigdy nie był przekraczany w jakiś sposób. Jesteśmy gminą, która nie jest 
nadmiernie zadłużona. Wszystkie mamy dochody i wydatki takie bezpieczne Pracujemy i 
wiadomo, oczywiście każdy ma prawo powiedzieć swoje słowo, ale jesteśmy gminą, która się 
rozwija. Pan wójt powiedział o sobie, że nie jest jakimś bardzo dobrym mówcą, ale chciałby 
bardzo podziękować osobom, które stale bardzo pracują na ten sukces samorządu Gminy 
Darłowo. Jedną z pierwszych osób, które poprosił wójt był Pan Rafał Kunysz – Kierownik 
Referatu Inwestycji, Infrastruktury Technicznej i Gospodarki Przestrzennej.  

 
Na sali obrad rozległy się oklaski. 

 
Pan Wójt powiedział do Pana Rafała, że to są podziękowania nie tylko dla Pana 

Rafała, ale także dla pracowników w tym dziale inwestycji. Tam jest ogrom bardzo trudnej 
pracy, począwszy od procesu inwestycyjnego, budowania, projektowania, zdobywania 
środków ale przede wszystkim realizacji co jest w obecnym czasie galopujących cen bardzo 
trudne. Pan Wójt wręczając piękny bukiet kwiatów podziękował Panu Rafałowi Kunyszowi i 
jego pracownikom, życząc przy tym dalszych sukcesów. 

 
Pan Rafał Kunysz powiedział, że bez wsparcia wójta tutaj nigdy by takich sukcesów 

nie było. 
Na sali obrad rozległy się oklaski. 

 
Pan Wójt poprosił teraz z uśmiechem „dwie mrówki od finansów” czyli Panią Violettę 

Kolanek Skarbnik Gminy Darłowo i Panią Ilonę Młyńską Zastępcę Skarbnika.   
Pan Wójt powiedział, że dziękuje Pani Skarbnik za to, że zawsze jest przy nim, że pod 

względem finansowym zawsze pomaga. Nie tylko w pracy tej finansowej ale i w organizacji 
Urzędu. Po prostu te cyferki są bardzo trudne, bo jest szereg nowych obowiązków, także z 
uchodźcami, czy innych ale dzięki finansom, zapewnieniu takiej płynności, ruchach w tych 
tabelkach, które są dla nas czasami niepojęte – wiele się dzieje. Pan Wójt wręczył Pani 
Skarbnik bukiet pięknych kwiatów.  

Pan Wójt także podziękował Pani Ilonie Młyńskiej wręczając bukiet pięknych kwiatów. 
Podziękowania za prowadzenie bardzo trudnych spraw podatkowych. Przy współpracy z 
Panią Iloną i odpowiednimi instytucjami rozwiązujemy te sprawy. Być może czasami nie 
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zyskujemy, ale nie mamy negatywnych tutaj jakiś uciążliwości wynikających z tych spraw. 
Pan Wójt powiedział, że nie ukrywa, że Pani Ilonie dziękuje na dzień dzisiejszy za 
dotychczasową współpracę, a o sukcesach Pani Ilony to na pewno usłyszymy za rok. To jest 
taka tajemnica.  

 
Na sali obrad rozległy się oklaski. 

 
Pan Wójt wręczając piękny bukiet kwiatów podziękował także Pani Annie 

Szynkowskiej-Borkowskiej Sekretarz Gminy Darłowo. Pan Wójt powiedział, że Pani Ania jest 
Sekretarzem, ale czasami zdarza mu się wziąć urlop i Pani Sekretarz godnie go tutaj 
zastępuje i reprezentuje Gminę. Ponadto jest bardzo dobrym Sekretarzem, który tutaj pilnuje 
Urzędu, pracowników, trzyma dyscyplinę.  

Na sali obrad rozległy się oklaski. 
 
  
Pan Wójt wręczając piękny bukiet kwiatów podziękował także Pani Izabeli Sielskiej 

Kierownikowi Referatu Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa. Pan Wójt 
powiedział, że na ręce Pani Izy chciałby złożyć podziękowania dla niej jako Kierownika 
wydziału komunalnego bardzo ważnego z punktu widzenia Gminy. Wiemy ile ostatnio się 
dzieje z odpadami, ścigamy te wysypiska, robimy zdjęcia, i czasami się denerwujemy ale 
wiemy że te sprawy trzeba załatwić i uporządkować. Pan Wójt powiedział, że Pani Iza 
współpracuje z naszą spółką i wiemy, że to nie jest nieraz łatwe. Bardzo duże podziękowania 
dla Pani Izy i pracowników wydziału za to, że są i się bardzo angażują.  

 
Na sali obrad rozległy się oklaski. 

 
Pan Wójt powiedział, że ogólnie dziękuje wszystkim kierownikom i jednostkom i 

powiedział, że nie każdy dostał dzisiaj kwiaty i podziękowania, ale naprawdę osobiście z 
punktu widzenia samorządowego nie może powiedzieć złego słowa o GOPS, czy GZUP, czy o 
naszym Żłóbku, czy o naszych szkołach. Wiadomo, są sytuacje, kiedy czasami byśmy chcieli 
więcej. Osobiście sam chciałby więcej czasami, tylko te możliwości nieraz są bardzo mocno 
ograniczone. Czasami nie tylko finansowo ale i organizacyjnie. Mamy trudny czas i będzie 
jeszcze bardziej trudny czas. W przyszłości będziemy miło wspominać te lata, które były. 
Chociaż Gmina Darłowo sobie doskonale z problemami, które są przed nami zmierzy się na 
pewno dobrze.  

 
Na sali obrad rozległy się oklaski. 

 
Wiceprzewodniczący powiedział, że Radni również przyłączają się do tych życzeń. 

Wszyscy zasługują na szczególne wyróżnienie i podziękowanie. Wiceprzewodniczący 
powiedział, że mówi o pracownikach gminy.  
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Po przerwie Wiceprzewodniczący wznowił obrady dzisiejszej sesji i stwierdził kworum,                        
które wynosiło 12 Radnych.  

 
 
 
 

Ad.16.
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia oceny zasobów pomocy społecznej 
dla Gminy Darłowo za 2021 rok. Druk Nr 5/2022LII 

  

 
/projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie przyjęcia oceny zasobów pomocy społecznej dla Gminy 
Darłowo za 2021 rok stanowi załącznik nr 42 do niniejszego protokołu/  
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo powiedział, że oczywiście ta uchwała była 
prezentowana na komisjach Rady Gminy i oczywiście jeżeli tu jest potrzeba to jest Pani 
Kierownik GOPS tutaj obecna i poprosił Panią Kierownik o uzasadnienie tej uchwały.  
 
Pani Anna Zatorska Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Darłowie 
przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. Mówczyni powiedziała, że ocena 
zasobów pomocy społecznej została określona i przygotowana na podstawie zebranych przez 
ośrodek pomocy danych w systemie centralnej aplikacji oraz danych zgromadzonych w pracy 
za rok 2021. Dane te umożliwiają nam podgląd mający ułatwić nam podejmowaniem decyzji 
związanych z planowaniem budżetu w zakresie polityki społecznej w kolejnym roku. Stały 
one się przydatne do sformułowania poniższych wniosków i rekomendacji.  

1) Na terenie Gminy Darłowo w dalszym ciągu zauważa się wykluczenie komunikacyjne 
w takich miejscowościach jak Palczewice, Kopań, Cisowo – o którym Pani Wanda 
tutaj wcześniej wspomniała – które generuje bardzo poważne problemy społeczne. 
Młodzież zamieszkująca w tych miejscowościach ma utrudniony dostęp do edukacji, a 
osoby starsze mają problemy z dojazdem do lekarzy rodzinnych.  

2) Drugim podstawowym punktem jest to, że zauważa się wzrost niestety zjawiska 
alkoholizmu i przemocy co implikuje wzrost zaangażowania kadry oraz kosztów 
związanych z leczeniem osób uzależnionych. Ponadto coraz częściej obserwuje się 
wśród społeczeństwa depresyjne zaburzenia osobowości, również wśród dzieci i 
młodzieży. Mówczyni powiedziała, że pandemia, koronawirus, pokazały nam, że 
bardzo dużo osób, dzieci i młodzieży wymaga leczenia psychiatrycznego, które na 
terenie naszego województwa jest wręcz graniczące z cudem by osiągnąć taką wizytę, 
bo nie ma lekarzy psychiatrów dziecięcych, którzy będą zajmować się taką młodzieżą 
i dziećmi.  

3) Na terenie Gminy Darłowo brakuje mieszkalnictwa, które by mogło zapewnić lokale 
socjalne czy komunalne dla naszych mieszkańców z małymi dziećmi. Teraz wzrost 
cen i utrzymania i osoby młode na starcie nie są w stanie zabezpieczyć kredytu aby 
zakupić nowe mieszkania.  
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4) Zauważa się wzrost osób korzystających z pomocy społecznej. Związane jest to teraz 
z dużym obciążeniem finansowym dla ludzi starszych i niepełnosprawnych – zakup 
opału.  

5) Oprócz tego doszło nam jakby dodatkowe zadanie – mamy na terenie gminy osoby z 
Ukrainy, które też zwracają się do GOPS o pomoc. Na dzień dzisiejszy wypłaciliśmy 
wnioski o 300+ jednorazowego zasiłku na ponad 100 000 zł, a zauważamy, że 
mieszkańców nam nie ubywa, tych, którzy przyjechali do nas z Ukrainy. Są jakby na 
stałe u nas tutaj.  

 
 
Pan Radny Wiesław Moskwa Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                 
i Budżetu powiedział, że opinia
 

 komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Budżetu w sprawie przyjęcia oceny zasobów pomocy społecznej dla Gminy Darłowo za 2021 
rok stanowi załącznik nr 43 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Pani Radna Marzena Drzewucka Przewodnicząca Komisji Prawa, Opieki Społecznej i 
Zdrowia powiedziała, że opinia
 

 komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Prawa w sprawie przyjęcia oceny zasobów pomocy społecznej dla Gminy Darłowo za 2021 rok 
stanowi załącznik nr 44 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję. 
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie przyjęcia oceny zasobów pomocy 
społecznej dla Gminy Darłowo za 2021 rok: 
 
Podczas głosowania na sesji obecnych było 12 radnych. 
Udział w głosowaniu wzięło 12 radnych. 
Na podstawie wyników głosowania Wiceprzewodniczący stwierdził, że Rada Gminy 
Darłowo  
12 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosami wstrzymującymi 
podjęła

 

 uchwałę w sprawie przyjęcia oceny zasobów pomocy społecznej dla Gminy 
Darłowo za 2021 rok. 

/Uchwała Nr LII.521.2022 Rady Gminy Darłowo w sprawie przyjęcia oceny zasobów pomocy społecznej dla 
Gminy Darłowo za 2021 rok stanowi załącznik nr 45 do niniejszego protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono.  
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Ad.17.
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości 
stanowiącej własność Gminy Darłowo. Druk Nr 6/2022LII 

  

 
/projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 46 do niniejszego protokołu/  
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                                     
z uzasadnieniem.  
 
Pan wójt powiedział, że uchwała była prezentowana na komisjach. Chodzi o działkę nr 213 o 
powierzchni 14 arów, która jest działką budowlaną. Oczywiście jest wniosek o kupno. Kupno 
będzie oczywiście w formie przetargu. Proszę radnych o przegłosowanie pozytywne tej 
uchwały. Działka położona jest w Jeżycach.  
 
Pan Radny Wiesław Moskwa Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                 
i Budżetu powiedział, że opinia
 

 komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Budżetu w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiącej własność Gminy 
Darłowo stanowi załącznik nr 47 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Pan Radny Mirosłąw Gałuszkiewicz Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej powiedział, że opinia

 

 komisji dotycząca 
projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Rolnictwa w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiącej własność Gminy 
Darłowo stanowi załącznik nr 48 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję. 
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż 
nieruchomości stanowiącej własność Gminy Darłowo: 
 
Podczas głosowania na sesji obecnych było 12 radnych. 
Udział w głosowaniu wzięło 12 radnych. 
Na podstawie wyników głosowania Wiceprzewodniczący stwierdził, że Rada Gminy 
Darłowo  
12 głosami za, przy  
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0 głosach przeciw i  
0 głosami wstrzymującymi 
podjęła

 

 uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Darłowo. 

/Uchwała Nr LII.522.2022 Rady Gminy Darłowo w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości 
stanowiącej własność Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 49 do niniejszego protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
Ad.18.
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności 
przesyłu. Druk Nr 7/2022LII 

  

 
/projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu 
stanowi załącznik nr 50 do niniejszego protokołu/  
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                                     
z uzasadnieniem.  
 
Pan wójt powiedział, że chodzi o ustanowienie służebności przesyłu na działce nr 69 w 
obrębie Boryszewo poprzez budowę sieci energetycznych poprzez Energę Operator.  
 
Pan Radny Wiesław Moskwa Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                 
i Budżetu powiedział, że opinia
 

 komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Budżetu w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu stanowi załącznik nr 
51 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Pan Radny Mirosłąw Gałuszkiewicz Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej powiedział, że opinia

 

 komisji dotycząca 
projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Rolnictwa w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu stanowi załącznik 
nr 52 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję. 
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie 
służebności przesyłu: 
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Podczas głosowania na sesji obecnych było 12 radnych. 
Udział w głosowaniu wzięło 12 radnych. 
Na podstawie wyników głosowania Wiceprzewodniczący stwierdził, że Rada Gminy 
Darłowo  
12 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosami wstrzymującymi 
podjęła
 

 uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu. 

/Uchwała Nr LII.523.2022 Rady Gminy Darłowo w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności 
przesyłu stanowi załącznik nr 53 do niniejszego protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
 
Ad.19.
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności 
przesyłu. Druk Nr 8/2022LII 

  

 
/projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu 
stanowi załącznik nr 54 do niniejszego protokołu/  
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                                     
z uzasadnieniem.  
 
Pan wójt powiedział, że to jest działka nr 147 w obrębie Dobiesław. Chodzi o ustanowienie 
służebności przesyłu przez Energa Operator. Tu będzie przyłącze energetyczne o długości 5 
metrów bieżących.  
 
Pan Radny Wiesław Moskwa Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                 
i Budżetu powiedział, że opinia
 

 komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Budżetu w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu stanowi załącznik nr 
55 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Pan Radny Mirosłąw Gałuszkiewicz Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej powiedział, że opinia

 

 komisji dotycząca 
projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Rolnictwa w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu stanowi załącznik 
nr 56 do niniejszego protokołu/ 
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Wiceprzewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję. 
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie 
służebności przesyłu: 
 
Podczas głosowania na sesji obecnych było 12 radnych. 
Udział w głosowaniu wzięło 12 radnych. 
Na podstawie wyników głosowania Wiceprzewodniczący stwierdził, że Rada Gminy 
Darłowo  
12 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosami wstrzymującymi 
podjęła
 

 uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu. 

/Uchwała Nr LII.524.2022 Rady Gminy Darłowo w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności 
przesyłu stanowi załącznik nr 57 do niniejszego protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
Ad.20.
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności 
przesyłu. Druk Nr 9/2022LII 

  

 
/projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu 
stanowi załącznik nr 58 do niniejszego protokołu/  
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                                     
z uzasadnieniem.  
 
Pan wójt powiedział, że analogicznie podobna uchwała, a tym razem służebność jest w 
miejscowości Rusko na działce nr 84/35. Działka gminna, O tą służebność wystąpiła firma 
Energa Operator w związku z planowanym położeniem sieci energetycznej.  
 
Pan Radny Wiesław Moskwa Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                 
i Budżetu powiedział, że opinia
 

 komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Budżetu w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu stanowi załącznik nr 
59 do niniejszego protokołu/ 
 
 



Strona 45 z 62 
 

Pan Radny Mirosłąw Gałuszkiewicz Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej powiedział, że opinia

 

 komisji dotycząca 
projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Rolnictwa w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu stanowi załącznik 
nr 60 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję. 
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie 
służebności przesyłu: 
 
Podczas głosowania na sesji obecnych było 12 radnych. 
Udział w głosowaniu wzięło 12 radnych. 
Na podstawie wyników głosowania Wiceprzewodniczący stwierdził, że Rada Gminy 
Darłowo  
12 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosami wstrzymującymi 
podjęła
 

 uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu. 

/Uchwała Nr LII.525.2022 Rady Gminy Darłowo w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności 
przesyłu stanowi załącznik nr 61 do niniejszego protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
Ad.21.
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości 
stanowiącej własność Gminy Darłowo. Druk Nr 10/2022LII 

  

 
/projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 62 do niniejszego protokołu/  
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                                     
z uzasadnieniem.  
 
Pan wójt powiedział, że tu zwraca się z prośba do Radnych o przychylne zaakceptowanie 
wniosku, który złożony został na zakup działki o numerze 222/4 oraz działki nr 222/6 o 
powierzchni 44 m2 i to jest także z droga dojazdowa do tutejszej działki. Są to działki 
budowlane znajdujące się pomiędzy miejscowościami Gleźnowo a Dobiesław, a dokładnie to 
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jest obręb Gleźnowo. To jest tam gdzie spłonął dom pomiędzy Gleźnowem a Dobiesławie, 
Obok działeczki są już sprzedane, wiec została ostatnia działka, która też chce znaleźć 
nabywcę i wniosek został złożony.  
 
Pan Radny Wiesław Moskwa Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                 
i Budżetu powiedział, że opinia
 

 komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Budżetu w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiącej własność Gminy 
Darłowo stanowi załącznik nr 63 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Pan Radny Mirosłąw Gałuszkiewicz Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej powiedział, że opinia

 

 komisji dotycząca 
projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Rolnictwa w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiącej własność Gminy 
Darłowo stanowi załącznik nr 64 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję. 
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż 
nieruchomości stanowiącej własność Gminy Darłowo: 
 
Podczas głosowania na sesji obecnych było 12 radnych. 
Udział w głosowaniu wzięło 12 radnych. 
Na podstawie wyników głosowania Wiceprzewodniczący stwierdził, że Rada Gminy 
Darłowo  
12 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosami wstrzymującymi 
podjęła

 

 uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Darłowo. 

/Uchwała Nr LII.526.2022 Rady Gminy Darłowo w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości 
stanowiącej własność Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 65 do niniejszego protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
Ad.22.  
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Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie 
nieruchomości stanowiącej własność Gminy Darłowo. Druk Nr 11/2022LII 
 
/projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości 
stanowiącej własność Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 66 do niniejszego protokołu/  
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                                     
z uzasadnieniem.  
 
Pan wójt powiedział, że tutaj występuje z prośbą o wydzierżawienie do 2030 roku do końca 
tego roku na terenie Miasta Darłowo. Kończy się dzierżawa dla Apteki przy Ośrodku 
Zdrowia. Wójt prosi o ponowne podjęcie tej uchwały aby móc kontynuować umowę.  
 
 
Pan Radny Wiesław Moskwa Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                 
i Budżetu powiedział, że opinia
 

 komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Budżetu w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości stanowiącej własność 
Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 67 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Pan Radny Mirosłąw Gałuszkiewicz Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej powiedział, że opinia

 

 komisji dotycząca 
projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Rolnictwa w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 68 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję. 
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie 
nieruchomości stanowiącej własność Gminy Darłowo: 
 
Podczas głosowania na sesji obecnych było 12 radnych. 
Udział w głosowaniu wzięło 12 radnych. 
Na podstawie wyników głosowania Wiceprzewodniczący stwierdził, że Rada Gminy 
Darłowo  
12 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosami wstrzymującymi 
podjęła uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości 
stanowiącej własność Gminy Darłowo. 
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/Uchwała Nr LII.527.2022 Rady Gminy Darłowo w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie 
nieruchomości stanowiącej własność Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 69 do niniejszego protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
Ad.23.
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie 
nieruchomości stanowiącej własność Gminy Darłowo. Druk Nr 12/2022LII 

  

 
/projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości 
stanowiącej własność Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 70 do niniejszego protokołu/  
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                                     
z uzasadnieniem.  
 
Pan wójt powiedział, że chodzi o wyrażenie zgody na wydzierżawienie dotychczasowemu 
dzierżawcy na okres do 30 września 2025 roku działki o numerze 485/26 o powierzchni 85 m2 

w Wiekowicach oraz działki nr 485/38 o powierzchni 14 m2 w Wiekowicach. To jest obręb 
Wiekowice ale to jest dokładnie w Wiekowie przy blokach.  
 
Pan Radny Wiesław Moskwa Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                 
i Budżetu powiedział, że opinia
 

 komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Budżetu w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości stanowiącej własność 
Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 71 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Pan Radny Mirosłąw Gałuszkiewicz Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej powiedział, że opinia

 

 komisji dotycząca 
projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Rolnictwa w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 72 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję. 
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie 
nieruchomości stanowiącej własność Gminy Darłowo: 
 
Podczas głosowania na sesji obecnych było 12 radnych. 
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Udział w głosowaniu wzięło 11 radnych. 
Na podstawie wyników głosowania Wiceprzewodniczący stwierdził, że Rada Gminy 
Darłowo  
11 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosami wstrzymującymi 
Radny Bogdan Herbeć nie zdążył włączyć guzika głosowania i prosił o reasumpcję.  
 
Reasumpcja: 
Podczas głosowania na sesji obecnych było 12 radnych. 
Udział w głosowaniu wzięło 12 radnych. 
Na podstawie wyników głosowania Wiceprzewodniczący stwierdził, że Rada Gminy 
Darłowo  
12 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosami wstrzymującymi 
podjęła

 

 uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości 
stanowiącej własność Gminy Darłowo. 

/Uchwała Nr LII.528.2022 Rady Gminy Darłowo w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie 
nieruchomości stanowiącej własność Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 73 do niniejszego protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
Ad.24.
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie 
nieruchomości stanowiącej własność Gminy Darłowo. Druk Nr 13/2022LII 

  

 
/projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości 
stanowiącej własność Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 74 do niniejszego protokołu/  
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                                     
z uzasadnieniem.  
 
Pan wójt powiedział, że uchwała jest dosyć obszerna, dlatego szybciutko wymieni działki. W 
większości okres dzierżawy do 30 września 2025 roku dotychczasowym dzierżawcom. 
Dotyczy: części działek nr 156/1, 365, 376 w obrębie Domasławice; działki nr 56 w obrębie 
Kopnica tutaj akurat do 30 sierpnia zgodnie z wnioskiem; działki nr 297 w obrębie Jeżyce też 
do 30 sierpnia; części działki nr 25/1 w obrębie Kowalewice do 30 września 2025 roku; 
działek nr 2 w Krupach do 30 września 2025 roku, działka nr 4 w Krupach do 30 września 
2025 roku, działka nr 6 w Krupach do 30 września 2025 roku, działka nr 7 w Krupach do 30 
września 2025 roku, działka nr 22 w Krupach do 30 września 2025 roku, działka nr 46 w 
Krupach też do 30 września 2025 roku, działka nr 394/7 Krupy też do 30 września 2025 roku 
i części działki nr 366 w obrębie Krupy do 30 września 2025 roku; działek nr 31/1 i 31/2 w 
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obrębie Porzecze do 30 września 2025 roku; działki nr 71 w obrębie Wicie do 30 września 
2025 roku; części działki nr 487/48 w obrębie Wiekowice do 30 sierpnia 2025 roku; działki nr 
92/3 w obrębie Zielnowo do 30 września 2025 roku. 
 
Pan Radny Wiesław Moskwa Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                 
i Budżetu powiedział, że opinia
 

 komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Budżetu w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości stanowiącej własność 
Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 75 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Pan Radny Mirosłąw Gałuszkiewicz Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej powiedział, że opinia

 

 komisji dotycząca 
projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Rolnictwa w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 76 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Pan Radny Henryk Noworolnik Przewodniczący Komisji Uzdrowiskowej powiedział, że 
opinia
 

 komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Uzdrowiskowej w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 77 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję. 
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie 
nieruchomości stanowiącej własność Gminy Darłowo: 
 
Podczas głosowania na sesji obecnych było 12 radnych. 
Udział w głosowaniu wzięło 12 radnych. 
Na podstawie wyników głosowania Wiceprzewodniczący stwierdził, że Rada Gminy 
Darłowo  
12 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosami wstrzymującymi 
podjęła

 

 uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości 
stanowiącej własność Gminy Darłowo. 

/Uchwała Nr LII.529.2022 Rady Gminy Darłowo w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie 
nieruchomości stanowiącej własność Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 78 do niniejszego protokołu/ 
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Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
Ad.25.
Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę Nr XXVIII.305.2020 Rady Gminy 
Darłowo z dnia 14 grudnia 2020 r. w sprawie ustalenia wysokości opłat za pobyt i 
wyżywienie dziecka w Gminnym Żłobku w Rusku. Druk Nr 14/2022LII 

  

 
/projekt uchwały wraz z uzasadnieniem zmieniającej uchwałę Nr XXVIII.305.2020 Rady Gminy Darłowo z dnia 
14 grudnia 2020 r. w sprawie ustalenia wysokości opłat za pobyt i wyżywienie dziecka w Gminnym Żłobku w 
Rusku stanowi załącznik nr 79 do niniejszego protokołu/  
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo powiedział, że podwyższamy o 100 zł, tyle 
ile wynosi dopłata do dziecka przez Państwo rodzicowi do Żłobka. Obecnie mieliśmy 300 zł. 
Sto złotych jakby przepadało, więc chcemy w stu procentach wykorzystać tą dotację 
Niezależnie od tego opłata 400 zł co miesiąc w żłobku jest jedną z najniższych w regionie.  
 
Pan Radny Wiesław Moskwa Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                 
i Budżetu powiedział, że opinia
 

 komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Budżetu w sprawie uchwały zmieniającej uchwałę Nr XXVIII.305.2020 Rady Gminy Darłowo 
z dnia 14 grudnia 2020 r. w sprawie ustalenia wysokości opłat za pobyt i wyżywienie dziecka w Gminnym 
Żłobku w Rusku stanowi załącznik nr 80 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Pani Radna Justyna Osses Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Sportu powiedziała, że 
opinia
 

 komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Oświaty w sprawie uchwały zmieniającej uchwałę Nr XXVIII.305.2020 Rady Gminy Darłowo 
z dnia 14 grudnia 2020 r. w sprawie ustalenia wysokości opłat za pobyt i wyżywienie dziecka w Gminnym 
Żłobku w Rusku stanowi załącznik nr 81 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję. 
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą zmieniającą uchwałę Nr XXVIII.305.2020 Rady 
Gminy Darłowo z dnia 14 grudnia 2020 r. w sprawie ustalenia wysokości opłat za pobyt i 
wyżywienie dziecka w Gminnym Żłobku w Rusku: 
 
Podczas głosowania na sesji obecnych było 12 radnych. 
Udział w głosowaniu wzięło 12 radnych. 
Na podstawie wyników głosowania Wiceprzewodniczący stwierdził, że Rada Gminy 
Darłowo  
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12 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosami wstrzymującymi 
podjęła

 

 uchwałę zmieniającą uchwałę Nr XXVIII.305.2020 Rady Gminy Darłowo z dnia 
14 grudnia 2020 r. w sprawie ustalenia wysokości opłat za pobyt i wyżywienie dziecka w 
Gminnym Żłobku w Rusku. 

/Uchwała Nr LII.530.2022 Rady Gminy Darłowo zmieniająca uchwałę Nr XXVIII.305.2020 Rady Gminy 
Darłowo z dnia 14 grudnia 2020 r. w sprawie ustalenia wysokości opłat za pobyt i wyżywienie dziecka w 
Gminnym Żłobku w Rusku stanowi załącznik nr 82 do niniejszego protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
Ad.26.
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności 
przesyłu. Druk Nr 15/2022LII 

  

 
/projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu 
stanowi załącznik nr 83 do niniejszego protokołu/  
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                                     
z uzasadnieniem.  
 
Pan wójt powiedział, że chodzi o obciążenie służebnością na okres 30 lat nieruchomość 
stanowiąca własność Gminy Darłowo w udziale 190/1000 oznaczonej jako działka numer 
25/4 w Bukowie Morskim i chodzi o rozbudowę przez firmę Asta Net światłowodu.  
 
Pan Radny Wiesław Moskwa Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                 
i Budżetu powiedział, że opinia
 

 komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Budżetu w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu stanowi załącznik nr 
84 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Pan Radny Mirosłąw Gałuszkiewicz Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej powiedział, że opinia

 

 komisji dotycząca 
projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Rolnictwa w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu stanowi załącznik 
nr 85 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Pan Radny Henryk Noworolnik Przewodniczący Komisji Uzdrowiskowej powiedział, że 
opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  
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/Opinia Komisji Uzdrowiskowej w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu stanowi 
załącznik nr 86 do niniejszego protokołu/ 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję. 
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie 
służebności przesyłu: 
 
Podczas głosowania na sesji obecnych było 12 radnych. 
Udział w głosowaniu wzięło 12 radnych. 
Na podstawie wyników głosowania Wiceprzewodniczący stwierdził, że Rada Gminy 
Darłowo  
12 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosami wstrzymującymi 
podjęła
 

 uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu. 

/Uchwała Nr LII.531.2022 Rady Gminy Darłowo w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności 
przesyłu stanowi załącznik nr 87 do niniejszego protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono.  
Ad.27.
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności 
przesyłu. Druk Nr 16/2022LII 

  

 
/projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu 
stanowi załącznik nr 88 do niniejszego protokołu/  
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                                     
z uzasadnieniem.  
 
Pan wójt powiedział, że ustanowienie służebności na następujących działkach na okres 30 lat 
w związku z rozbudową linii światłowodowej przez firmę Asta Net. To są działki: nr 40, 
43/15 w obrębie Bukowo Morskie; działek nr 401, 414, 415, 484, 218, 254, 152, 276/2, 274/3 
w obrębie Krupy; działek nr 98, 130, 147, 151, 176/3 w obrębie Nowy Jarosław; działek nr 
203, 95, 101, 149, 202, 109, 16, 169 w obrębie Stary Jarosław; działek nr 228, 82/4, 333 w 
obrębie Zielnowo. 
 
Pan Radny Wiesław Moskwa Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                 
i Budżetu powiedział, że opinia
 

 komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Budżetu w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu stanowi załącznik nr 
89 do niniejszego protokołu/ 
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Pan Radny Mirosłąw Gałuszkiewicz Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej powiedział, że opinia

 

 komisji dotycząca 
projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Rolnictwa w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu stanowi załącznik 
nr 90 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Pan Radny Henryk Noworolnik Przewodniczący Komisji Uzdrowiskowej powiedział, że 
opinia
 

 komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Uzdrowiskowej w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu stanowi 
załącznik nr 91 do niniejszego protokołu/ 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję. 
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie 
służebności przesyłu: 
 
Podczas głosowania na sesji obecnych było 12 radnych. 
Udział w głosowaniu wzięło 12 radnych. 
Na podstawie wyników głosowania Wiceprzewodniczący stwierdził, że Rada Gminy 
Darłowo  
12 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosami wstrzymującymi 
podjęła
 

 uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu. 

/Uchwała Nr LII.532.2022 Rady Gminy Darłowo w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności 
przesyłu stanowi załącznik nr 92 do niniejszego protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
Ad.86.
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2022 
rok. Druk Nr 17/2022LII 

  

 
/projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2022 rok stanowi 
załącznik nr 93 do niniejszego protokołu/  
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Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                                     
z uzasadnieniem oraz autopoprawką.  
 
Pan wójt powiedział, że zwiększamy dochody i wydatki z tytułu:  
1. Subwencji oświatowej w związku z podwyżką dla nauczycieli 252 743,00 zł.  
2. Dodatkowych środków na oświatę na naukę dzieci z terenu Ukrainy 86 943,95 zł.  
3. Sprzedaży mienia gminnego o kwotę 334 000,00 zł.  
4. Środków na pomoc Ukrainie w wysokości 332 419,63 z przeznaczeniem na: 

a) Nadawanie nr PESEL obywatelom Ukrainy 662,63 zł, 
b) Zapewnienie zakwaterowania i wyżywienia dla obywateli Ukrainy 298 800,00 zł 

(GOPS), 
c) Zapewnienia zakwaterowania i wyżywienia dla obywateli Ukrainy 10 800,00 zł (UG -             

lokale gminne), 
d) Wypłatę zasiłków rodzinnych dla obywateli Ukrainy 17 000,00 zł, 
e) Wypłatę świadczeń z zakresu pomocy społecznej art. 29 i 30 posiłki realizowane 

GOPS 5 157,00 zł.  
 
Zmniejszamy dochody z tytułu:  
Zaplanowanej dotacji na zadanie inwestycyjne pn. „Budowa ścieżki ruchowej wraz z 
przejściami na plażę w Uzdrowisku Dąbki” o kwotę 2 557 627,00 zł. Tutaj firma, która 
projektuje tą ścieżkę i dokonująca uzgodnienia z Urzędem Morskim jeszcze aneksowała 
umowę i termin się przesunął o sześć miesięcy co będzie wykraczało ponad rok 2022.   
 
Zmniejszamy wydatki z tytułu:  
1. Wydatków na zadaniu inwestycyjnym pn. „Budowa ścieżki ruchowej wraz z przejściami 

na plażę w Uzdrowisku Dąbki” o kwotę 3 938 261,15 zł (pozostawia się kwotę 
248 000,00 zł na dokumentację projektową), ponieważ wykonanie zadania przenosi się do 
realizacji na 2023 rok.  

2. Środków na stypendia motywacyjne o kwotę 30 000,00 zł.  
 

Ponadto dokonujemy zwiększenia wydatków z przeznaczeniem na:  

1. Składki członkowskie do których przynależy Gmina 22 000,00 zł, 
2. Odsetki od zaciągniętego kredytu 50 000,00 zł, 
3. Dotację dla szkół społecznych 50 000,00 zł (nauka dzieci niepełnosprawnych), 
4. Środków na zakup inwestycyjny w CSW w Dąbkach (łódka) 5 000,00 zł, 
5. Dofinansowanie dwóch linii użyteczności publicznej 45 000,00 zł (Sławno-Darłowo oraz 

Darłowo-Jarosławiec), tu Pan Wójt zaznaczył, że już w tym roku dowóz tez 
dofinansowaliśmy i nie jest to 200 złotych.  

6. Remont dróg gminnych 222 634,43 zł, i tu będzie autopoprawka, bo na remonty dróg 
gminnych autopoprawka jest 128 000 zł, bo to jest w związku z tym, że mamy problem z 
płytami typu jumbo. Wykonawca chce się wycofać bo płyty też znacznie podrożały a my 
chcemy też wykonać drogi, które mamy zaplanowane.  
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7. Zadania inwestycyjnego pn. Przebudowa ul. Dąbkowickiej w Dąbkach o kwotę 
1 334 000,00 zł. Wprowadzamy to z wydatków niewygasających, które są do 30 czerwca. 
Jutro już mamy 1 lipca, wiec te środki musimy przenieść już do budżetu gminy. Firma ma 
parodniowe opóźnienie, więc jest to spowodowane niewykonaniem zadania.  

 

Dodatkowo wprowadzamy po kontroli z KOWR działania zmierzające do powstania płyty 
boiska w miejscowości Gleźnowo 70 000 zł i na działalność sportową na organizację Biegu 
Uzdrowiskowego 30 000 zł.  

Dokonujemy zmiany załącznika nr 12 do uchwały budżetowej dotyczącego otrzymanych 
środków na POMOC UCHODŹCOM, zgodnie z załącznikiem nr 3 do niniejszej uchwały.  

/Autopoprawka di projektu uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 
2022 rok stanowi załącznik nr 94 do niniejszego protokołu/  
 
Pan Radny Wiesław Moskwa Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                 
i Budżetu powiedział, że opinia

 

 komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna wraz z 
autopoprawką.  

/Opinia Komisji Budżetu w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2022 rok stanowi załącznik nr 95 do 
niniejszego protokołu/ 
 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję. 
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 
2022 rok wraz z autopoprawką:  
 
Podczas głosowania na sesji obecnych było 12 radnych. 
Udział w głosowaniu wzięło 12 radnych. 
Na podstawie wyników głosowania Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy Darłowo  
12 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosami wstrzymującymi 
podjęła
 

 uchwałę w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2022 rok. 

/Uchwała Nr LII.533.2022 Rady Gminy Darłowo w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2022 rok 
stanowi załącznik nr 96 do niniejszego protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
Ad.27.  
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Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Darłowo na lata 2022-2029. Druk Nr 18/2022LII 
 
/projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Darłowo 
na lata 2022-2022 stanowi załącznik nr 97 do niniejszego protokołu/  
 
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                                     
z uzasadnieniem i autopoprawką.  
 
Pan wójt powiedział, że projekt zmiany wieloletniej prognozy finansowej jest konsekwencją 
zmian w budżecie też z autopoprawką. Dodatkowo dochody i wydatki nie uległy zmianie. 
Przychody i rozchody nie uległy zmianie. Dług gminy nie uległ zmianie. Dochody są na 
poziomie 68 271 305,72 zł a wydatki na poziomie 82 689 148,00 zł. Wieloletnia Prognoza 
Finansowa jest zmieniona też ze względu na wieloletnie zadanie inwestycyjne „Budowa 
ścieżki ruchowej z przejściami na plażę w Uzdrowisku Dąbki” ze względu na aneksowanie 
umowy. Termin wykonania zadania kończy się w 2023 roku i to właśnie jest przyczyna też 
zmiany tej wpf w zadaniach gminy.  
 
 /Autopoprawka do projektu uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej 
Gminy Darłowo na lata 2022-2029 stanowi załącznik nr 94 do niniejszego protokołu ponieważ jest na jednym 
wydruku z autopoprawką do zmian w budżecie/  
 
 
Pan Radny Wiesław Moskwa Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                 
i Budżetu powiedział, że opinia

 

 komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna wraz z 
autopoprawką.  

/Opinia Komisji Budżetu w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Darłowo na lata 2022-
2029 stanowi załącznik nr 98 do niniejszego protokołu/ 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję. 
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Darłowo na lata 2022-2029 wraz z autopoprawką:  
 
Podczas głosowania na sesji obecnych było 12 radnych. 
Udział w głosowaniu wzięło 12 radnych. 
Na podstawie wyników głosowania Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy Darłowo  
12 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosami wstrzymującymi 
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podjęła

 

 uchwałę w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Darłowo 
na lata 2022-2029. 

/Uchwała Nr LII.534.2022 Rady Gminy Darłowo w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Darłowo na lata 2022-2029 stanowi załącznik nr 99 do niniejszego protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
Ad.28.
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 
Sławieńskiemu w roku 2022 na organizowanie publicznego transportu zbiorowego.                    
Druk Nr 19/2022LII 

  

 
/projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Sławieńskiemu w 
roku 2022 na organizowanie publicznego transportu zbiorowego stanowi załącznik nr 100 do niniejszego 
protokołu/  
 
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                                     
z uzasadnieniem.  
 
Pan wójt powiedział, że powiat jako organizator transportu publicznego występuje z 
wnioskiem do wojewody o dofinansowanie przewozów, które są nierentowne. Tu Gmina 
Darłowo przystąpiła do tych wniosków i akcyz. Gmina w 100 % ponosi koszty dodatkowych 
środków, które wynikają z ponad dofinansowania wojewody. Więc tu występują 
organizatorzy przewozów i w tym roku zaplanowane jest szacowane 45 000 zł do końca roku 
tylko na dofinansowanie tych przewozów na terenie Gminy Darłowo.  
 
Pan Radny Wiesław Moskwa Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                 
i Budżetu powiedział, że opinia
 

 komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Budżetu w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Sławieńskiemu w roku 2022 na 
organizowanie publicznego transportu zbiorowego stanowi załącznik nr 101 do niniejszego protokołu/ 
 
Pan Radny Mirosław Gałuszkiewicz Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej powiedział, że opinia

 

 komisji dotycząca 
projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Rolnictwa w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu stanowi załącznik 
nr 102 do niniejszego protokołu/ 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję. 
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Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie udzielenia pomocy finansowej 
Powiatowi Sławieńskiemu w roku 2022 na organizowanie publicznego transportu 
zbiorowego:  
 
Podczas głosowania na sesji obecnych było 12 radnych. 
Udział w głosowaniu wzięło 12 radnych. 
Na podstawie wyników głosowania Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy Darłowo  
12 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosami wstrzymującymi 
podjęła

 

 uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Sławieńskiemu w 
roku 2022 na organizowanie publicznego transportu zbiorowego. 

/Uchwała Nr LII.535.2022 Rady Gminy Darłowo w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 
Sławieńskiemu w roku 2022 na organizowanie publicznego transportu zbiorowego stanowi załącznik nr 103 do 
niniejszego protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono.  
 
 

Wolne wnioski i zapytania. 
Ad. 29.  

Pan Wiceprzewodniczący zapytał czy ktoś  Państwa chciałby zabrać głos w tym 
punkcie? 

 
Pani Krystyna Krassowska Sołtys Sołectwa Dobiesław przedstawiła się i 

powiedziała, że nie omieszkałaby żeby sobie nie sprawić tej przyjemności i nie złożyć 
gratulacji naszemu wójtowi z okazji absolutorium. Od siedmiu lat sprawuje ten urząd i od 
wielu lat ma tą przyjemność, że może się cieszyć z tego, że te absolutorium zostało udzielone. 
Pani Krystyna Krassowska powiedziała do Pana Wójta, Pań i Panów Radnych, Pań i Panów 
Sołtysów i zaproszonych gości, że bardzo serdecznie w imieniu wszystkich mieszkańców 
Dobiesławia i własnym gratuluje Panu Wójtowi udzielonego absolutorium. Mówczyni 
powiedziała, że bardzo serdecznie gratuluje Wójtowi tego absolutorium ale nie tylko. Przede 
wszystkim obserwuje sobie te lata, które minęły a to jest już druga kadencja i bardzo się 
cieszy, że odkąd Pan Wójt stoi na czele naszej gminy, nasza gmina zaczęła się rozwijać i 
nasza gmina rozkwita. Pani Krystyna gratuluje Panu Wójtowi tej sprawczości, bo jest 
naprawdę bardzo trudne zadanie. Mówczyni powiedziała, że również bardzo się cieszy, że na 
czele naszego Urzędu stoi Wójt, o którym myśli, że jest proeuropejski, o którym myśli, że ma 
wizje naszej gminy i patrzy do przodu a nie do tyłu. To jest Wójt, który stawia na 
nowoczesność, na rozwój, na innowacje, wreszcie wójt, któremu nie jest obojętne 
bezpieczeństwo jego mieszkańców, wójt, który również stawia na ekologię. A w sercu Pana 
Wójta również pewnie miejsce znalazły nauka, oświata, zdrowie mieszkańców i ochrona 
klimatu. Mówczyni za to wszystko Panu Wójtowi bardzo dziękowała i gratulowała tej dobrej 
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postawy. To są wielkie wyzwania – wyzwania na miarę XXI wieku, z którymi się przyjdzie 
nam borykać jeszcze długie, długie lata. W naszej gminie bardzo dużo było inwestycji i cały 
czas inwestycje są realizowane. Z jednej strony może trochę mniej z drugiej może trochę 
więcej, ale tak to już jest, są priorytety. Są sołectwa, o których się mówi, że są lokomotywami 
gminy, to gmina zaliczyła wszystkie te sołectwa nadmorskie i nic dziwnego, że tam się 
inwestuje może więcej. Mówczyni powiedziała, że nie mogłaby powiedzieć, że w jakimś 
sołectwie nic dobrego przez ten czas się nie zadziało, bo się zadziało. Oprócz tych inwestycji 
równolegle do tych wszystkich inwestycji prowadzone są programy, które są kierowane do 
poszczególnych grup społecznych. Pani Krystyna powiedziała, że nikogo chyba nie zdziwi, że 
dla niej takim najbliższym projektem jest projekt kierowany do seniorów, no bo sama już jest 
tą seniorką. Od 14 lat mieszka w Sołectwie Dobiesław i obserwuje życie ludzi na wsi i może 
powiedzieć, że takim najsłabszym ogniwem jest ta grupa senioralna i to wynika z różnych 
względów. Ludzie są najczęściej bardzo słabo uposażeni emerytalno-rętowo, bo to byli 
przeważnie mali rolnicy. Bardzo duża część ludzi choruje i jest ograniczona motorycznie. Są 
to ludzie często niemobilni, samotni, także każda forma pomocy i każda pomoc skierowana 
do tych osób jest przyjmowana przez nich z dużą wdzięcznością. Dlatego bardzo proszę 
abyśmy tego nigdy nie zaprzestali. Chcąc skorzystać również z tego Mówczyni powiedziała, 
że dzisiaj jesteśmy bardzo szczęśliwi bo dzisiaj jest absolutorium, jest wykonany budżet i 
mamy się z czego cieszyć, ale mamy tę świadomość i wiemy, że wójt również i wszyscy 
państwo tu obecni maja z tyłu głowy to, że żyjemy bardzo trudnych czasach. Dwa lata 
pandemii osłabiły nie tylko gospodarki krajowe, ale również i samorządy. Mamy teraz czas 
wojny w Ukrainie i nie wiemy kiedy ta wojna się skończy i jak się skończy i oby się nie 
rozszerzyła. Mamy w związku z tym uchodźców, którym musimy pomagać, bo tak jest 
przyzwoicie i tak trzeba. Mamy też bardzo wysoką inflację, która jest na poziomie 15 % a po 
wakacjach jak przewidują ekonomiści może sięgnąć nawet 18-20%. Także to nie są czynniki 
prorozwojowe i wspierające na pewno gminy, ale są to czynniki promujące. Mówczyni 
powiedziała, że wierzy w Pana Wójta zdolności i umiejętności i w prace tutaj wszystkich 
obecnych, Państwa Radnych, wszystkich urzędników, Sołtysów, i wszystkich ludzi dobrych, 
którzy chcą pomagać i mają na sercu dobro naszej gminy, że wspólnie razem podołamy temu 
i może nie będziemy się tak szybko rozwijać, ale nie będzie też stagnacji – bo to byłoby 
bardzo niedobrze.  

Mówczyni powiedziała, że chce również skorzystać z tego, że jest przy głosie i w 
imieniu wszystkich mieszkańców Dobiesławia – i myśli, że Pan Henryk się nie pogniewa – i 
Wiekowic również.  

 
Pan Henryk Ignatowicz Wiceprzewodniczący Rady powiedział, że trudno go 

obrazić, się nie pogniewa.  
 
Mówczyni powiedziała, że nie ma takiego zamiaru i kontynuując wypowiedź 

powiedziała, że w imieniu mieszkańców chce podziękować Panu Wójtowi i wszystkim 
Radnym oczywiście za wsparcie, za pomoc, za powstanie tego projektu przebudowy tej drogi, 
która będzie biegła przez Dobiesław-Wiekowice. Bez Państwa Radnych i bez Pana Wójta to 
by się po prostu nie zadziało i dzisiaj byśmy tego dofinansowania na pewno nie mieli. Dla 
mieszkańców naszych sołectw jest to priorytetowa sprawa, bardzo ważna, bo to zmieni 
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całkowicie nasze miejscowości nie tylko pod względem wizualnym. Zmieni się przede 
wszystkim pod względem bezpieczeństwa. Będzie bardziej bezpiecznie. Zmieni się też 
atrakcyjność tych miejscowości. Bo jeśli dzisiaj ktoś wybiera sobie miejsce do życia i chce się 
budować to patrzy jak wygląda infrastruktura. Bo to jest ważne. Jeśli ktoś chce inwestować 
też patrzy jak wygląda dojazd, czy nie będzie miał problemów. To naprawdę bardzo nam 
pomoże, żeby nasze miejscowości zaczęły się rozwijać. Tym bardziej, że nasze wszystkie 
sołectwa bardzo się zmieniają i z rolniczych tak naprawdę przechodzimy na albo 
agroturystyczne przeważnie. Mieścimy się bardzo blisko morza, bo cóż to jest dzisiaj 8 km, 
kiedy jesteśmy tak naprawdę zmotoryzowani.  

Na koniec mówczyni powiedziała, że bardzo dziękuje wszystkim, ale to bezwzględnie 
wszystkim urzędnikom naszej gminy, za profesjonalizm, za szacunek dla petenta, za to, że 
przez tyle lat ile tu przychodzi jako petent i jako sołtys, zawsze może liczyć na pomoc, na 
radę, na wysłuchanie. To jest bardzo istotne i bardzo ważne i za to kłania się bardzo nisko. 
Mówczyni powiedziała, że bez Urzędników czasami problemy byłyby nie do rozwiązania. 
Bardzo dziękuje. Mówczyni powiedziała, że nie będzie już przedłużała wypowiedzi, bo widzi, 
że wszyscy są już bardzo zmęczeni bo to była bardzo długa sesja, ale nie obejdzie się bez 
życzeń dla Pana Wójta. Mówczyni powiedziała, że musi Panu Wójtowi powiedzieć, że życzy 
mu wszystkiego co najlepsze. Mówczyni powiedziała, że jej ŚP. tata mówił zawsze tak, że 
najważniejsze i najlepsze to jest zdrowie, a reszta to już sama przyjdzie. Tak więc, mówczyni 
życzyła Panu Wójtowi tego zdrowia, co by z nim było do końca jego dni zawsze, siły, 
satysfakcji z tego co robi, mało problemów, dużo spokoju, wspaniałych pomysłów, dużo 
wpływów do gminy chociaż to jest coraz trudniejsze. Niech się spełnią wszystkie Pana Wójta 
marzenia i te małe i te wielkie, zarówno w życiu zawodowym jak i osobistym. Jednym 
słowem Pani Krystyna życzyła wójtowi wszystkiego co najlepsze. Ale i Państwu Radnym i 
koleżankom i kolegom Sołtysom i wszystkim tu obecnym również życzyła zdrowi i 
wszystkiego najlepszego. Przede wszystkim życzyła, żeby była między wszystkimi dobra 
współpraca. Żebyśmy potrafili rozwiązywać wszystkie problemy naprawdę pokojowo, żeby 
zawsze było można znaleźć ten konsensus, żeby zawsze te rozmowy były konstruktywne. 
Mówczyni powiedziała, że w jej mniemaniu czekają nas trudne, ciężkie czasy i na takie czasy 
dobrze jest jak jesteśmy wszyscy jednością i jak się będziemy wspólnie wspierać. Mówczyni 
prosiła aby wspierać Wójta i Urząd Gminy i się nawzajem.  

Na sali obrad rozległy się oklaski. 
 
Pan Wójt powiedział, że aż zapomniał co miał powiedzieć i bardzo podziękował Pani 

Krystynie i powiedział, że aż się wzruszył. Następnie powiedział, że chciałby zaprosić 
wszystkich na Dni Gminy Darłowo w dniu 3 lipca 2022 roku w miejscowości Wicie na 
godzinę 16-stą. Pan Wójt powiedział, że liczy na Państwa obecność. Będzie dobra zabawa, 
będą koncerty i będzie czas posiedzieć i pośmiać się i dobrze zabawić.  
 
Pan Wiceprzewodniczący podziękował i powiedział, że przechodzi do kolejnego długo 
wyczekiwanego punktu dzisiejszego porządku obrad.  
 
Nikt więcej głosu nie zabrał.  
Na tym punkt zakończono.  
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Zakończenie sesji. 
Ad. 30.  

 
Wobec wyczerpania tematów ustalonego porządku obrad LII Sesji Rady Gminy 

Darłowo VIII kadencji – Pan Henryk Ignatowicz Wiceprzewodniczący Rady Gminy Darłowo 
zamknął obrady o godzinie 1410 w dniu 30 czerwca 2022 roku. 

 

    Wiceprzewodniczący Rady Gminy Darłowo 
Obradom przewodniczył: 

      
  Henryk Ignatowicz  

 
Sekretarz obrad
Radny Rady Gminy Darłowo 

:  

    
Wiesław Moskwa  
 
 
 
 
 
 
Protokół sporządziła:
Iwona Kowalska   

  

Kierownik Biura Rady 


